
معماری مدرن در طراحی سیمای اصفهان قابل گسترش است؟  

خوبه ولی نه خیلی زیاد!
واکنش فولاد به شایعه واکنش فولاد به شایعه 

پیشنهاد سپاهان به پیشنهاد سپاهان به 
گل محمدی گل محمدی 
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نخستین جایگاه شارژ سریع خودروهای برقی 
هفته جاری افتتاح می شود

لزوم ایجاد تراکم های مناسب در ساخت وساز و 
جلوگیری از پراکندگی بی رویه شهر

  وقتی »افغانی« از »ریال« پیشی  می گیرد
 عامل پنهان در مهاجرت »اتباع« و افزایش بیکاری در اصفهان 

استان اصفهان را 
آنطور که هست، 

بشناسید

رژیم صهیونیستی 
جغرافیا و تاریخ ندارد

تکمیل سامانه دوم 
آبرسانی اصفهان 
پیگیری می شود

حکایت سازه هایی که دست از سرِ  پلِ »شهرستان« برنمی دارند
منظرِ مخدوش و مهجور پل تاریخی
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روزنامه  فرهنگی، اجتماعی، 
سیاسی، اقتصادی  و ورزشی            

چهارشنبه ۱۶ آبان ۱۴۰۳
۴ جمادی الاولی  ۱۴۴۶

۶ نوامبر  ۲۰۲۴
شماره ۴۲۱۹

8 صفحه
سال چهاردهم

قیمت: 5۰۰۰ تومان

مسیح)ع(  را تبریک می گوییم 
سالروز میلاد حضرت 

 در طرح های تفصیلی شهر اصفهان، ساخت وسازهای بلندمرتبه به دلیل حفاظت از ابنیه 
تاریخی و فرهنگی محدود شده است. شهرهای مدرن همیشه خوبی ندارند و حفظ شهرهایی 
همچون اصفهان که دارای ارزش های تاریخی و فرهنگی هستند، از اهمیت ویژه ای برخوردار 
است. رعایت ضوابط و مقررات شهرسازی لازمه توسعه پایدار شهری است.حفظ آثار و ابنیه 
تاریخی اصفهان نه تنها برای جذب گردشگر داخلی و خارجی ضروری است، بلکه به تقویت 
هویت شــهری نیز کمک می کند.حفظ شــهرهایی همچون اصفهان کــه دارای ارزش های 

تاریخی و فرهنگی هستند، از اهمیت ویژه ای برخوردار است. پس از جدایــی ژوزه مورایس از ســپاهان، 
زمزمه هایی مبنی بر پیشــنهاد طلایی پوشان 
اصفهانی به یحیی گل محمدی شنیده شد که 
با واکنش مدیرعامل باشگاه فولاد خوزستان 

مواجه شد...

آگهی مزایده عمومی فروش املاک و مستغلات شماره 4

 رسول شجاعی زاده- شهردار رضوانشهر

نوبت اول

م الف: ۱82۱5۳2

 مدیر منطقــه ۱۰ شــهرداری اصفهان گفــت: پــروژه ایمن ســازی بزرگراه 
شهید آقابابایی با اعتباری بالغ بر ۸۰ میلیارد ریال به زودی تکمیل می شود.

محمد صیرفی نژاد در گفت وگو با خبرنگار »ایمنــا« اظهار کرد: پروژه احداث 
حفاظ های ایمنی و بتنی در بزرگراه شهید آقابابایی که با هدف افزایش ایمنی 

تردد در حال اجرا است، به زودی به بهره برداری می رسد.
وی با اشاره به اینکه تمام مراحل اجرای این پروژه با سرعت پیشرفته و مطابق 
با استانداردهای لازم انجام شده اســت، افزود: این اقدام به کاهش حوادث 
رانندگی و بهبود شرایط عبور و مرور کمک خواهد کرد و به زودی شاهد افزایش 

قابل توجه ایمنی در این محور خواهیم بود.
مدیر منطقه ۱۰ شهرداری اصفهان با بیان اینکه این پروژه به منظور جلوگیری از 
حوادث ناشی از انحراف خودروها و افزایش امنیت عبور و مرور طراحی شده 
است، عنوان کرد: با بهره برداری از این پروژه، انتظار می رود نگرانی های موجود 
درباره ایمنی بزرگراه به حداقل برســد و سفرهای شــهری برای شهروندان 

راحت تر و مطمئن تر انجام شود.
صیرفی نژاد با اشاره به پیشــرفت قابل توجه احداث حفاظ ایمنی و بتنی در 
بزرگراه شهید آقابابایی حدفاصل خیابان جی تا پل اطشاران ادامه داد: برای 

اجرای این پروژه ۸۰ میلیارد ریال اعتبار در نظر گرفته شده است. مدیر منطقه 
۱۰ شهرداری اصفهان خاطرنشان کرد: احداث حفاظ ایمنی و بتنی در بزرگراه 
شهید آقابابایی به طول ۲۰۰۰ متر و ارتفاع یک متر و ۴۰ سانت از ابتدای محدوده 
این منطقه در خیابان جی تا پل اطشاران در مدت زمان چهار ماه انجام شده 

است و به زودی مورد بهره برداری قرار می گیرد.

شهرداری رضوانشهر در نظر دارد املاک و مستغلات تحت اختیار خود را از طریق مزایده عمومی و با جزئیات مندرج در اسناد مزایده با بهره گیری از سامانه تدارکات 

الکترونیکی دولت  www.setadiran.ir با شماره مزایده ۲۰۰۳۰۹۳۶۶5۰۰۰۰۰۳ به صورت الکترونیکی به فروش برساند.

تاریخ انتشار: ۱۴۰3/۰۸/۱6
مهلت دریافت اسناد مزایده: ۱۴۰3/۰۸/۲۴

تاریخ بازدید: ۱۴۰3/۰۸/۱۸
مهلت ارسال پیشنهاد: ۱۴۰3/۰9/۰5

تاریخ بازگشایی: ۱۴۰3/۰9/۰6
تاریخ اعلام به برنده: ۱۴۰3/۰9/۰7

شرایط عمومی و توضیحات برگزاری مزایده دستگاه اجرایی

مزایده به صورت نقدی و اقساط می باشد.

کلیه خدمات زیر بنائی و روبنائی این مجموعه بر عهده خریدار می باشد.

واریز مبلغ 5% قیمت کارشناسی زمین به حساب شهرداری جهت شرکت در مزایده.

خریدار به مدت یکسال فرصت دارد نسب به ساخت وساز اقدام نماید در غیراین صورت شهرداری می تواند قرارداد واگذاری را فسخ نماید.

ضمناً رعایت موارد ذیل الزامی می باشد:

۱. برگزاری مزایده صرفاً از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت می باشد و کلیه مراحل فرایند مزایده شامل خرید و دریافت اسناد مزایده )در صورت وجود 

هزینه مربوطه( پرداخت تضمین شرکت در مزایده )ودیعه( ارسال پیشنهاد قیمت و اطلاع از وضعیت برنده بودن مزایده گران محترم از این طریق امکان پذیر 

می باشد.

۲. کلیه اطلاعات املاک و مستغلات شامل مشخصات، شرایط و نحوه فروش در برد اعلان عمومی سامانه مزایده قابل مشاهده، بررسی و انتخاب می باشد

3. علاقمندان به شرکت در مزایده می بایست جهت ثبت نام و دریافت گواهی الکترونیکی )توکن( با شماره های ذیل تماس حاصل نمایند:

 مرکز پشتیبانی و راهبری: ۱۴56 

اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام سایر استان ها در سایت سامانه www.setadiran.ir بخش " ثبت نام/ پروفایل مزایده گر "موجود است.

مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان گفت: در حال حاضر 9۰۰ دستگاه 
اتوبوس فعال در ناوگان وجــود دارد و روزانه حدود 35۰ تا ۴۰۰ هزار نفر با این 

ناوگان در شهر اصفهان جابه جا می شوند.
به گزارش خبرگــزاری »ایمنــا«، داوود بحیرایی در ارتباط تلفنــی با برنامه 
تلویزیونی »اصفهان من« با اشــاره به فعالیت ها و برنامه های شرکت واحد 
اتوبوسرانی اصفهان اظهار کرد: این شرکت به صورت شبانه روزی با 9۰۰ دستگاه 
اتوبوس به جابه جایی مسافران در شهر و حومه مشغول است؛ برنامه کاری 
اتوبوس ها از ســاعت 6:۰۰ تا ۲۲:۰۰ به ارائه خدمات مسافری اختصاص دارد 
و از ساعت ۲۲:۰۰ تا 6:۰۰ عملیات تعمیرات، به روزرسانی و اورهال )تعمیرات 

اساسی( اتوبوس ها انجام می شود.
وی با اشــاره به وضعیت کنونی نــاوگان افزود: در حال حاضر 9۰۰ دســتگاه 
اتوبوس فعال در ناوگان وجــود دارد و روزانه حدود 35۰ تا ۴۰۰ هزار نفر با این 

ناوگان جابه جا می شوند.
مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان تصریح کرد: هر اتوبوس معادل 
تردد 6۰ دستگاه خودروی سواری را کاهش می دهد؛ بنابراین، 5۴ هزار خودرو 

سواری کمتر در سطح شهر تردد می کند.
بحیرایی بــا بیان اینکــه خدمات اتوبوســرانی در ۱۰6 خط شــهری و حومه 
ارائه می شــود، عنوان کرد: برای کاهش زمان انتظار مســافران و رسیدن به 

اســتانداردهای مطلوب، ناوگان نیاز به ۱۲۰۰ دستگاه اتوبوس دارد که با توجه 
به ظرفیت کنونی کمبود 3۰۰ دســتگاه اتوبوس احساس می شود؛ شهرداری 
اصفهان تأمین ۱۴5 دستگاه را برنامه ریزی کرده است و امیدواریم وزارت کشور 

نیز در تلاش برای تحویل اتوبوس های جدید باشد.
وی ادامه داد: قرارداد خرید 5۰ دستگاه اتوبوس ۱۸ متری منعقد و پرداخت 
قسمتی از آن نیز انجام شده است، اما بدقولی هایی از سوی شرکت سازنده 
صورت گرفته است که امیدواریم با تحویل این اتوبوس ها کاهش محسوسی 

در سرفاصله ها را شاهد باشیم.
مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان گفت: در مجموع قرارداد تأمین 
۲۰۰ دستگاه اتوبوس بسته شده اســت و انتظار می رود به زودی تحویل داده 
شود، همچنین برنامه خرید ۱۰۰ دستگاه اتوبوس دیگر در دست اقدام است 

که شامل تعدادی اتوبوس برقی نیز می شود.
بحیرایی بیان کــرد: برای تمام اتوبوس ها از گازوئیل یــورو ۴ با میزان گوگرد 
کم استفاده می شود که برای کلان شهرها طراحی شده است، همچنین تمام 
اتوبوس ها به صورت منظم معاینه فنی می شود تا به روزرسانی و ایمنی ناوگان 
حفظ شود. وی خاطرنشان کرد: با توجه به افزایش سن ناوگان، اتوبوس ها 
به صورت منظم اورهال )تعمیرات اساسی( می شود تا در شرایط استاندارد و 

ایمن قرار داشته باشد.

مدیر منطقه ۱۰ شهرداری اصفهان خبر داد

تکمیل پروژه ایمن سازی بزرگراه شهید آقابابایی در آینده نزدیک

مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان:

روزانه حدود ۴۰۰ هزار شهروند اصفهانی با اتوبوس جابه جا می شوند
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» آگهی مزایده«

مهدی خدائی- شهردار سده لنجان

نوبت دوم

م الف: ۱8۱7۰۳7

شهرداری سده لنجان به استناد مصوبات شماره 7۲۸/ش/۱۴۰3 مورخ ۰6/۱7/ ۱۴۰3 شورای اسلامی شهر در نظر دارد نسبت به فروش چهار قطعه زمین در سایت کارگاهی با 

کاربری کارگاهی تحت پلاک های 7 و 9 و ۱3 و ۱7 را از طریق آگهی مزایده عمومی در سامانه تداركات الكترونیكی دولت )ستاد( اقدام نماید. لذا علاقمندان به شركت در مزایده 

می توانند از تاریخ ۱۴۰3/۰۸/۱6 به سایت سامانه ستاد به آدرس setadirah.ir مراجعه و نسبت به دریافت اسناد اقدام نمایند.

كاربری – موقعیت زمینمساحتشماره پلاكشماره مجوز شورانوبت آگهیردیف
قیمت پایه هر 

متر مربع
قیمت پایه 
كل )ریال(

۴۰/۰۰۰/۰۰۰۲/957/6۰۰/۰۰۰کارگاهی/اراضی کارگاهی7۲۸773/9۴/ش/۱۴۰3 نوبت اول۱

۴۲/5۰۰/۰۰۰3/۲۲7/۴5۰/۰۰۰کارگاهی/اراضی کارگاهی7۲۸975/9۴/ش/۱۴۰3 نوبت اول۲

۴۲/5۰۰/۰۰۰3/۲۲7/۴5۰/۰۰۰کارگاهی/اراضی کارگاهی7۲۸۱375/9۴/ش/۱۴۰3 نوبت اول3

۴۲/5۰۰/۰۰۰3/۲۲7/۴5۰/۰۰۰کارگاهی/اراضی کارگاهی7۲۸۱775/9۴/ش/۱۴۰3 نوبت اول۴

شیب سالمندی در اصفهان تندتر از میانگین کشوری و نزدیک شیب سالمندی در اصفهان تندتر از میانگین کشوری و نزدیک 
به به ۱۲۱۲ درصد جمعیت اصفهان بالای  درصد جمعیت اصفهان بالای ۶۰۶۰ سال است سال است

سال های دور از جوانی!سال های دور از جوانی!



 چهارشنبه ۱۶ آبان ۱۴۰۳ / ۴ جمادی الاولی  ۱۴۴۶ / ۶ نوامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۱۹

 فرمانده سپاه صاحب الزمان)عج( اصفهان:

رژیم صهیونیستی جغرافیا و تاریخ ندارد
فرمانده سپاه صاحب الزمان)عج( استان اصفهان گفت: رژیم صهیونیستی جغرافیا، تاریخ و گذشته ای 
ندارد اما تاریخچه سرزمین و مردم فلسطین به هزاران سال می رسد و این رژیم جعلی برای بقای 
خود هر لحظه در ترس و نگرانی به ســر می برد. به گزارش »ایمنا«، ســردار مجتبی فدا در مراسم 
گرامیداشت روز حماسه و ایثار شهرستان نایین با اشــاره به عملیات محرم که روز حماسه و ایثار 
نائین به علت شهادت ۱۲ شهید از شهرستان نایین در یک روز نامگذاری شده است، اظهار کرد: ۱۳ 
همکلاسی با یکدیگر در این عملیات از دبستان هاتف اصفهان شهید شدند، این عملیات دارای ۱000 
شهید است، بر همین اساس باید توجه داشت که استان اصفهان سرشار از این ظرفیت ها و موارد 
است. وی افزود: از ۱۲ آبان تا ۲۵ آبان که حماسه ۳۷0 شهید در عملیات محرم و تشییع پیکر آنان رقم 
خورد، بعدازظهر آن روز ما در اصفهان برنامه اعزام به جبهه داشتیم و در این زمان اصفهانی ها نلرزیدند 
و نترسیدند. فرمانده سپاه صاحب الزمان)عج( استان اصفهان تأکید کرد: رژیم صهیونیستی جغرافیا، 
تاریخ و گذشته ای ندارد و تاریخچه این رژیم به ۷0 یا ۸0 سال می رسد اما تاریخچه سرزمین، مردم 

و ساکنان فلسطین در تاریخ به هزاران سال می رسد.

صهیونیست هرلحظه در ترس و نگرانی است
سردار فدا ادامه داد: جغرافیای سکونت و جنگ رژیم صهیونیستی یکی شده است و رژیم هر لحظه 
در ترس، استرس و نگرانی به سر می برد. وی با بیان اینکه علیرغم تمام اتفاقات لبنان، مدیریت و 
فرماندهی حزب ا... کنترل اوضاع را به دست گرفته است، گفت: حزب ا... تمام فرماندهان را در چهار 

لایه بازسازی کرده است و این اقدام در دفاع مقدس نیز انجام می شد. 
فرمانده سپاه صاحب الزمان)عج( اســتان اصفهان ادامه داد: نیروی انســانی رزمنده، با روحیه، با 
شجاعت، با دلاوری، با ایستادگی و مقاومت چنان سرانجامی را بر نیروی زمینی رژیم صهیونیستی 
وارد کرده که در منطقه جنوب لبنان، یک کیلومتر نیز نتوانســتند پیشروی کنند. فدا افزود: تفاوت 
حمله ما در وعده صادق ۱ و ۲ بسیار است و در وعده صادق ۱، چهار ساعت برای پهپادهای ما و یک 
ساعت برای موشک های ما زمان برد تا به سرزمین های اشغالی برسند و در وعده صادق ۲ پهپاد نبود 

و موشک ها ساعت ۸ که شلیک شد، ساعت ۸ و ۸ دقیقه به اهداف اصابت کرد.

باید یاد شهدا را ماندگار کنیم
وی تأکید کرد: به فرموده رهبر انقلاب یاد شهدا جهاد است و یاد شهیدپرور مانند پدر، مادر و خانواده 

شهدا نیز جهاد تلقی می شود و ما باید یاد شهدا را ماندگار کنیم تا دچار فراموشی و تحریف نشود.
فرمانده سپاه صاحب الزمان)عج( استان اصفهان ادامه داد: باید سیره شهدا، سبک زندگی، خاطرات، 
دستاوردها، نقش شهرستان در طول دفاع مقدس را در قالب کتاب، رمان، نمایشنامه، شعر، نقاشی، 
 مقاله، فیلم، فیلم کوتاه، ســریال، بازی رایانه ای و موبایلی برای نســل های آینــده ماندگار کنیم. 
سردار فدا افزود: پیام شــهدا حفظ جمهوری اسلامی است، زیرا شــهدا با جان فشانی، فداکاری، 
ایثارگری و از جان گذشــتگی نظام و انقلاب را تحویل ما دادند، در این راستا لازم است ما در صحنه 
دفاع از انقلاب اسلامی حاضر شویم از آن صیانت کنیم. وی با بیان اینکه حرکت در مسیر رهبر انقلاب 
نعمتی است که خداوند در دنیا به ملت ما عطا کرده است، گفت: رهبر انقلاب پس از امام)ره( کشور را از 
گردنه ها و گذرگاه های سخت عبور دادند و ابتکار عمل را در منطقه به دست گرفتند و ایران را قدرتمند، 
قوی، مایه برکت، امید و افتخارآفرینی جبهه انقلاب قرار دادند. فرمانده ســپاه صاحب الزمان)عج( 
استان اصفهان تصریح کرد: مسیر حضرت آقا مسیر امام)ره(، مسیر صراط مستقیم، مسیر حرکت 
ائمه معصومین)ع( و کمال انسان و مسیر حضرت اباعبدا... الحسین)ع( و شهدای عاشورا در صحنه 
کربلا است. سردار فدا با اشاره با بحث مرزبندی با دشــمنان گفت: خطوط قرمز خود را باید رعایت 
کنیم و نمی شود پشت پرده فالوده بخوریم و مرگ بر آمریکا و مرگ بر اسرائیل بگوییم و بعد انتظار 
داشته باشیم دشمن از وضعیت بازدارندگی ما بترسد. وی افزود: با روحیه انقلابی و جهادی می توان 

در صحنه دفاع از انقلاب اسلامی مشارکت، حضور و نقش پیدا کرد.

یک استاد نمایش ایرانی:

جشنواره سیلک کاشان برای رشد هنر نقالی مؤثر است

یک اســتاد نمایش ایرانی گفت: برگزاری رویدادها و جشــنواره های 
تخصصی در زمینه هنرهای نمایشــی یک عامل مؤثر برای گسترش و 

ماندگاری این شاخه از هنر در کشور است.
داوود فتحعلی بیگی در گفت وگو با »ایسنا«، اظهار کرد: برگزاری مستمر 
جشنواره نمایش های آیینی و سنتی پس از ۲۱ دوره آثار شایان توجهی 

در توسعه و اعتلای هنر نمایش های آیینی و سنتی داشته است.
وی افزود: آمــوزش هنرهایی مانند نقالی و روایتگری باید ســرلوحه 
تصمیم گیرندگان این جشنواره باشد که در این صورت، شاهد بروز و ظهور 

استعدادهایی در این عرصه خواهیم بود.
این اســتاد نمایش ایرانی تصریــح کرد: اجرای هنر نقالی نســبت به 
سال های پیش از این فرق کرده است و ما از آن سال ها فاصله گرفته ایم 
زیرا که آن سال ها تلویزیون و سینما نبود و مردم اوقات فراغت خود را در 
قهوه خانه ها به تماشای نقالی می پرداختند و در پی آن حکمت و پند و 

اندرزهایی که در پس این نقالی ها نهفته بود را فرا می گرفتند.
فتحعلی بیگی تأکید کرد: کوچک شدن قهوه خانه ها باعث شد که بساط 
هنر نقالی هم برچیده شــود و در این شــرایط برگزاری جشنواره های 
تخصصی در عرصه هنر نقالی و روایتگری همانند جشــنواره ســیلک 

می تواند یک عامل محرک در گسترش هنر نقالی و روایتگری باشد.
این استاد پیشکسوت نمایش های ایرانی گفت: بسیاری از کشورهای 
دنیا با نقل تاریخ و گذشته، فرهنگ خود را به نحوی گسترش می دهند، 
همان طور که در چین و ژاپن اتفاق افتاده اســت و با تدابیر ویژه شرایط 

را برای بسط و گسترش هنرهای نمایشی روایتگری فراهم کرده اند.
وی افزود: هنر نقالی و روایتگری یک راه مؤثــر در انتقال تجربه و پند 
و موعظه است و این موضوع باید مورد توجه سیاست گذاران فرهنگی 
قرار بگیرد و نسبت به حمایت جشنواره های این چنینی اقدامات جدی 
را به عمل آورند. فتحعلی بیگی تصریح کرد: هنرهای نمایشی همچون 
سینما و تلویزیون قادر نیستند به خوبی با مخاطب ارتباط بگیرند، اما در 
هنر نقالی این ارتباط زنده بین هنرمند و مخاطب ایجاد می شود و باعث 

تأثیرگذاری بر روی مخاطب می شود.

برگزاری جشنواره های نقالی جریانی تأثیرگذار برای گسترش این 
هنر است

یک پیشکســوت هنر نقالی گفت: برگزاری جشــنواره های نقالی یک 
جریان تأثیرگذار برای گسترش این هنر در بین مردم و جامعه است که 
به عنوان یک فرصت مطلوب برای رویدادهای تعاملی باید مورد توجه 

بخش های خصوصی و دولتی قرار بگیرد.
حســین ظاهری در جمع خبرنگاران، اظهار کرد: تکنولوژی های جدید 
باعث شده است که مردم به خصوص نسل جوان کمی از هنرهای اصیل 
همانند نقالــی و روایتگری فاصله بگیرند در حالــی که نقالی یک هنر 

اصیل است که باید برای مردم بیشتر معرفی شود.
وی افزود: هنر روایتگری و نقالی و بیان سرگذشــت پیشینیان مورد 
تأکید آموزه های دینی ما هم هست. قصه گویی و داستان سرایی یکی 

از بهترین راه های انتقال پند و حکمت است و این موضوعی است که در 
قرآن کریم هم به آن  پرداخته شده است.

این پیشکســوت هنر نقالی، تصریح کرد: فعالیت زیاد نســل جوان با 
وسایل الکترونیکی باعث شــده است که شاهد آسیب به جسم و روح 
فرد به خصوص کودکان باشیم زیرا باعث صدماتی همچون درون گرایی 

و یا محدود شدن دایره لغات برای تکلم شده است. 
ظاهری تأکید کرد: هنر نقالی به کــودک و نوجوان، فرصت می دهد که 
تعامل مؤثری با اطراف داشته باشد و این اثر مهم را به وضوح می توان در 
الگوهای رفتاری و گفتاری هنرمندان نقالی و روایتگری به خصوص در 

بین کودکان و نوجوانان مشاهده کرد.
داور دومین جشنواره ملی نقالی و روایتگری سیلک، اظهار کرد: در زمانی 
که تهاجم فرهنگی بیگانه از هر جهت به طرف کودکان و نوجوانان کشور 
سرازیر شده است با برگزاری این چنین جشــنواره هایی که به صورت 
تخصصی در ارتباط با یک هنر اصیل ایرانــی فعالیت می کند، می توان 

باعث تغییر الگوهای رفتاری و گفتاری کودکان و نوجوانان شد.
وی گفت: کودکان و نوجوانان نقال، یک عامل محرک قوی برای ادامه 
رویدادهایی مثل جشنواره سیلک هستند و این دسته از نقالان حتی در 
اجراهای خود به گونه ای به صورت هماهنگ از بدن و ذهن خود استفاده 
می کنند و نقل خود را بیان می کنند که مخاطب از دیدن آن لذت می برد.

به گزارش »ایسنا«، دومین جشنواره نقالی و روایتگری سیلک از ۱۲ تا 
۱۵ آبان سال جاری به مدت 4 روز در کاشان برگزار شد.

رئیس اداره حفاظت محیط زیســت شهرســتان 
خمینی شــهر از پایش کارگاه های ســنگ شکن و 
موزاییک سازی در این شهرستان با دستور و تأکید 
دادســتان خمینی شــهر برای جلوگیری و کنترل 

آلودگی هوا خبر داد.
به گزارش »مهــر«، مهــدی صادقی اظهــار کرد: 
پایش کارگاه های سنگ شــکن و موزائیک سازی 
شهرستان خمینی شــهر در راســتای حفظ حقوق 
شهروندی و جلوگیری و کنترل آلودگی هوا با دستور 

دادستان شهرستان و همکاری و حضور افراد معتمد 
محلی در حال اجرا اســت. وی افزود: شهرســتان 
خمینی شهر یکی از مهم ترین و اصلی ترین مراکز 
فعالیت کارگاه های سنگ شکن و موزائیک سازی 
اطراف شهر اصفهان است که رعایت نکردن ضوابط 
و مقررات زیســت محیطی ماننــد تخلیه و دپوی 
ضایعات ســنگبری و مواد اولیه در حاشیه مسیر 
راه، موجب ایجاد آلودگی بصــری، تخریب اراضی 
کشــاورزی و باغات، آلودگی هوا و ایجاد مشکلات 

تنفسی و زیســتی برای اهالی و ســاکنان منطقه 
شــده اســت. رئیس اداره حفاظت محیط زیست 
شهرستان خمینی شهر گفت: در راستای تسریع در 
حل معضلات زیست محیطی این مراکز و با حضور 
کارشناسان این اداره و معتمدین محلی، پایش ها 
به صورت مستمر در حال انجام است و اخطارهای 
زیست محیطی به واحدهای متخلف ابلاغ می شود 
تا نسبت به نسبت به پاکســازی ضایعات از حریم 

مسیر راه ها و در نهایت رفع آلایندگی اقدام کنند.

رئیس اداره محیط  زیست خمینی شهر:

دادستان به معضل آلودگی کارگاه های سنگ شکن خمینی شهر  ورود کرد

فرمانده انتظامی تیران و کرون گفت: ۸0 درصد پرونده های اختلافی در واحدهای پلیس پیشگیری و مراکز مشاوره این شهرستان منجر به صلح و سازش شده 
است. به گزارش »ایمنا«، مهدی نیکبخت در دیدار مردمی با شهروندان به موضوع صلح و ســازش در اختلافات اشاره و اظهار کرد: واحدهای پلیس پیشگیری 
پیش از ارسال پرونده های اختلافی بین طرفین به محاکم قضایی، برای صلح و سازش افراد کار می کنند. وی افزود: یک مرکز مشاوره در کلانتری مرکزی تیران 
راه اندازی شده و با توجه به اینکه بخش زیادی از کارکنان کلانتری ها دارای مدرک و تجربه روانشناسی هستند که خدمات مشاوره به افراد ارائه می دهند. فرمانده 
انتظامی تیران و کرون ادامه داد: این خدمات صلح و سازش مربوط به پرونده های جرایم قابل گذشت مثل اختلافات ملکی، مالی، زن و شوهر و مشکلات روزانه 
بوده که با ارائه مشاوره و ایجاد صلح و سازش، طرفین از همدیگر رضایت می دهند. نیکبخت اضافه کرد: مرکز مشاوره به صورت تخصصی در کلانتری مرکزی تیران 
فعالیت دارد که همه روزه صبح و بعد از ظهر بر اساس برنامه مشخص و با حضور فرد توانمند در این حوزه خدمات رسانی می کند. وی اضافه کرد: امسال ۸0 درصد 
از پرونده های اختلافی در کلانتری منجر به صلح و سازش شده که در این خصوص نقش مردم و مشاوره های افراد خبره هم نقش داشته است. فرمانده انتظامی 
تیران و کرون خاطرنشان کرد: در امر صلح و سازش و رفع اختلافات بسیاری از افراد مشــاور با پلیس همکاری می کنند و این تعاملات در کاهش پرونده های 
قضائی نقش دارد. نیکبخت با بیان اینکه خدمات مشاوره پلیس رایگان اســت، گفت: خانواده ها و افراد جامعه می توانند با مراجعه به مراکز مشاوره پلیس در 
موضوعات حقوقی، تربیتی و خانواده مشورت بگیرند. وی با اشاره به اینکه ارائه مشاوره و راهنمایی به نوجوانان و خانواده ها در پیشگیری از تشکیل پرونده قضایی 
و شدت اختلافات مؤثر است، خاطرنشان کرد: فرهنگ سازی برای استفاده از ظرفیت مراکز مشاوره و مشورت با افراد متخصص و خبره مانع از تصمیمات غلط 
و خودسرانه و به دنبال آن مشکلات اجتماعی خواهد شد. فرمانده انتظامی تیران و کرون یادآور شد: شناخت دغدغه های همدیگر، توانمندی در برخورد با شرایط 

خاص و مدیریت خشم و عصبانی مانع از اتفاقاتی مثل نزاع و درگیری و فرار از منزل و طلاق می شود.

خبر روزصلح و سازش ۸۰ درصد پرونده های قضایی تیران

عکس خبر

 ۱۲۰ هزار تن 
 سیب زمینی در فریدن 

برداشت می شود
مدیــر جهــاد کشــاورزی گفــت: 
تولیــد   شهرســتان فریــدن در 
ســیب زمینی با ۱۲0 هزار تن مقام 
اول را در اســتان به خود اختصاص 
داده اســت. شهرســتان فریدن به 
عنوان قطــب تولید ســیب زمینی 
هم از نظر تولید و هم از نظر ســطح 
زیرکشــت مقام اول را در استان به 

خود اختصاص داده است.

فرماندار فریدن مطرح کرد

سالن های ورزشی و آسفالت معابر پروژه های نیمه تمام 
روستایی در فریدن

فرماندار فریدن گفت: تکمیل سالن های ورزشی و آسفالت و زیرسازی معابر جزو پروژه های نیمه تمام 
روستایی شهرستان فریدن محسوب می شود. عزیزا... عباسی در گفت وگو با »ایسنا« درباره پروژه های 
نیمه تمام روستایی شهرستان فریدن، اظهار کرد: در روستاها چند پروژه نیمه تمام داریم که یکی از این 
پروژه ها سالن های ورزشی است. سالن ورزشی سفدجان تقریباً تکمیل شده که تنها بخشِ سرمایشی 
و گرمایشی آن مانده است که قرار بود دهه فجر پارســال به بهره برداری برسد که هنوز این مهم انجام 
نشده که البته قرار اســت اعتبار ۲ میلیارد تومانی برای تکمیل این پروژه اختصاص یابد. وی افزود: 
سالن ورزشــی روســتای »نهرخلج« از زمان دولت دهم هنوز نیمه کاره باقی مانده است که در سفر 
رئیس جمهوری برای تکمیل آن 4 میلیارد تومان به این پروژه تخصیص یافت که بخشــی از بودجه 
اختصاص داده شده و امسال نیز ۵ میلیارد تومان اعتبار برای آن در نظر گرفته شده و در جلسه ای که با 
وزیر ورزش داشتیم بر این مهم تأکید کردیم که مقرر شد این سالن ورزشی سال آینده به بهره برداری 
برسد. فرماندار فریدن ادامه داد: یک سالن ورزشی در روستای »چهل خانه« داریم که با مشارکت مردم 
این سالن ورزشی ساخته شده که تنها بخش اداری آن تکمیل نشــده و 40 درصد تا تکمیل آن باقی 
مانده است که برای تکمیل نهایی آن به ۷ میلیارد تومان اعتبار نیاز است. عباسی با بیان اینکه زیرسازی و 
آسفالت معابر روستایی از دیگر پروژه های نیمه تمام است، گفت: معابر روستای مغان که دارای جمعیت 
کمی بوده هنوز خاکی است، چون بحث توسعه شبکه آب داشت، آسفالت معابر آن هنوز انجام نشده 
است که این مهم به زودی با اختصاص قیر و اعتبار ۱0 میلیارد تومانی انجام خواهد شد. وی تصریح 
کرد: معابر روستای قلعه ملک نیمی آســفالت و نیمی خاکی است که با اختصاص ۳ میلیارد تومان 

می توان آسفالت این روستا را انجام داد، البته این مشکل در بیشتر روستاهای شهرستان وجود دارد.

۲۱ کیلومتر از آزادراه اصفهان-نطنز-کاشان بهسازی شد
مدیرکل راهداری و حمل  و نقل جاده ای استان اصفهان از اجرای عملیات بهسازی و ارتقای کیفی رویه 
آسفالت و خط کشی ۲۱ کیلومتر از آزادراه اصفهان - نطنز - کاشان خبر داد. فرزاد دادخواه در گفت و گو 
با »ایرنا« اظهار کرد: با توجه به شکایت های متعدد مردمی و عدم رضایت کاربران جاده ای از وضعیت 
روکش آسفالت آزادراه اصفهان - نطنز - کاشان و پیگیری  صورت گرفته در استان، اداره کل راهداری و 
حمل  و نقل جاده ای استان اصفهان اقدام به اجرای پروژه بهسازی رویه آسفالتی این محور کرد. وی 
افزود: آزادراه مذکور زیرمجموعه راه های تحت پوشش این اداره  کل نبوده و نگهداری و بهره برداری آن 
بر عهده شرکت ساخت و نگهداری آزادراه )سان آرا( است اما با توجه به کاستی های موجود و مطالبات 
مردم، ســازمان راهداری و حمل  و نقل جاده ای برای ارتقای ایمنی تردد در ایــن آزادراه اعتبار لازم را 
تخصیص داد. مدیرکل راهداری و حمل  و نقل جاده ای استان اصفهان گفت: عملیات ارتقای کیفی رویه 
آسفالت به منظور افزایش ایمنی و کاهش ســوانح جاده ای در ۲۱ کیلومتر از آزادراه اصفهان - نطنز – 
کاشان انجام شد و پروژه خط  کشی محور نیز با ۲۵ میلیارد ریال اعتبار اجرایی شد. دادخواه اضافه کرد: 
عملیات اجرایی مرحله اول این پروژه نیز از تیر سال جاری در ۲۸ کیلومتر از این محور آغاز شد و تاکنون 
۸0 درصد پیشرفت داشته است. وی خاطرنشان کرد: اجرای لکه گیری و بهسازی رویه آسفالتی آزادراه 
در چهار مقطع از این آزادراه صورت گرفت که ۲ مقطع پیشرفت فیزیکی ۱00 درصد دارند و ۲ مقطع دیگر 
به صورت میانگین 4۵ درصد پیشرفت داشته اند. وی با بیان اینکه برنامه ریزی برگزاری مناقصه برای 
اجرای این پروژه در سایر مقاطع آزادراه در حال انجام است، افزود: ادامه روند نجات این آزادراه نیاز به 

همکاری و همت بلند سایر دستگاه های اجرایی مرتبط در استان دارد. 
به گزارش »ایرنا«، طول آزادراه کاشان- نطنز- اصفهان ۳۳0 کیلومتر است؛ مسائلی مانند خرابی روکش 
آسفالت، فقدان نیوجرسی در برخی نقاط و بروز تصادف های رانندگی در این آزادراه در چند سال اخیر 

سبب شد تا مردم خواهان بهسازی آن باشند.

با مسئولان

رئیس دانشگاه علوم پزشکی اصفهان:

پایگاه های اورژانس در 
سمیرم افزایش می یابد

رئیس دانشگاه علوم پزشــکی اصفهان گفت: 
پایگاه های اورژانس ســمیرم را جهت کاهش 
اعزام ها افزایش دهیم. شــاهین شــیرانی در 
گفت وگو با »ایمنا«، بــا تبریک ولادت حضرت 
زینب )س( اظهــار کرد: به اتفــاق مدیران جهت 
بررســی موارد و مشکلات بهداشــت و درمان 
شهرستان سمیرم حضور پیدا کردیم . شهرستان 
ســمیرم بخاطر محرومیت هایی کــه در طول 
سالیان گریبان گیرش بوده یکی از اولویت های 
دانشگاه علوم پزشــکی جهت خدمت رسانی 
بهتر به مردم است.وی تصریح کرد: در طول این 
مدت تلاش های بسیار زیادی شده و اقدامات 
خوبی بــرای ارتقای ارائه خدمات بهداشــت و 
درمانی شده ولی هنوز نیاز به تلاش بیشتر است. 
شــیرانی عنوان کرد: امروز بــا ارائه موضوعات 
مختلف تصمیمات خوبی اتخاذ شــد؛ از جمله 
کمبود متخصصان مطرح شــد که مقرر شد با 
توجه به محرومیت شهرستان بر اساس توزیع 
جدید در ماه آینده در اســتان، شهرستان های 
محروم به صورت ویژه دیده شوند که یکی از این 
شهرستان ها سمیرم است تا بتوانیم گوشه ای از 
این بحث را که واقعاً دغدغه مردم است را حل 
کنیم. وی افزود: مقرر شد پایگاه های اورژانس 
شــهر ســمیرم را افزایش بدهیم و آمبولانس 
جدید اختصاص خواهیم داد و مشــکل اعزام 
در شهر و شــهرهای اطراف را حل خواهد کرد. 
رئیس دانشگاه علوم پزشــکی اصفهان گفت: 
در شهرهای زیر ۲0 هزار نفر که پراکندگی دارند 
و دارای راه هــای صعب العبور و دور هســتند 
که نیاز به امکانات بیشــتر دارند از طریق خانه 
بهداشت، آمبولانس و افزایش ساعات خدمات 
در شــبانه روز به صورت نقطه محل تصمیمات 
خوبی گرفته شد. بازســازی برخی مراکز خانه 
بهداشت شهر و روستا، مکان پانسیون پرستاران 
و آموزشگاه بهورزان، پیگیری ام ار ای شهرستان 
با توجه به وســعت پراکندگی و جمعیت برای 
کمک کردن از اعزام ها مطرح و پیگیری شد. وی 
از تجهیزات و نیازهای بیمارستان و فیزیوتراپی 

دولتی در اسرع وقت خبر داد.

هنر نقالی و روایتگری یک راه مؤثر در انتقال تجربه 
و پند و موعظه است و این موضوع باید مورد توجه 
سیاست گذاران فرهنگی قرار بگیرد و نسبت به 
حمایت جشنواره های این چنینی اقدامات جدی را 

به عمل آورند

اخبار

استان



بنیاد برکت درخشان تر از همیشه؛ اشتغالزایی ۱۰۰۰ طرح در ۴ شهرستان

روستای عباس آباد بیکار ندارد!
 مجری بنیاد برکت استان اصفهان گفت: هدفگذاری برای ایجاد ۱۰۰۰ اشــتغال در نیمه دوم سال در 
چهار شهرستان کاشان، آران بیدگل، نظنز و اردستان انجام شــده که نقش مؤثری در بهبود وضعیت 

اشتغال مناطق مختلف استان دارد. 
به گزارش »بازار«، سجاد میرزایی مجری بنیاد برکت با بیان اینکه هدف گذاری برای ایجاد ۱۰۰۰طرح 
اشتغالزایی در چهار شهرستان کاشان، آران بیدگل، نطنز، اردستان در نیمه دوم سال انجام شده است، 
گفت: از ابتدای امسال در این چهار شهرستان گام های بزرگی در جهت اشتغالزایی برداشته شده است 
به طوری که طی دو سال اخیر در روستای عباس آباد شهرستان نطنز با جمعیت ۲۵۰ نفری ۵۰ گلخانه 
کوچک مقایس ایجاد شده است. وی ادامه داد: ۵۰ گلخانه کوچک مقایس در قالب توسعه و تکمیل 
با همت بنیاد برکت راه اندازی شده و در حال حاضر روستای عباس آباد به عنوان روستای بدون بیکار 
شناخته می شود. میرزایی همچنین از اجرایی شدن طرح های اشتغالزایی سال ۱۴۰۲ در آران بیدگل 
خبر داد و گفت: دو گلخانه با متراژه های ۸۰۰، ۵۰۰ متر در این شهرستان راه اندازی شده که زمینه ساز 
ایجاد اشتغال ۶ نفر به صورت مســتقیم و غیر مستقیم در این روستا شده اســت. وی از راه اندازی 
کارگاه های گلاب گیری وعرقیجات در کاشان خبر داد و گفت: تمامی این کارگاه ها برای ایجاد اشتغالزایی 
و حمایت از اشتغال های کوچک راه اندازی شده که امیدواریم تا پایان سال این طرح ها ادامه داشته 
باشد. مجری بنیاد برکت در اصفهان با بیان اینکه مزرعه خورشیدی در کاشان سال گذشته با حضور ۴۰ 
بانوی کاشانی راه اندازی شد و توانست یک گام بلند در جهت ایجاد اشتغال بانوان در مناطق محروم 
کشور باشد گفت: در شهرستان آران بیدگل برای راه اندازی ۸ گلخانه حمایت های لازم صورت گرفته و 

برنامه ریزی لازم برای راه اندازی چند گلخانه بزرگ مقایس در دستور کار قرار گرفته است.

نایب  رئیس انجمن انبوه  سازان اصفهان:

احیای دوباره بازار مسکن با حمایت های دولتی ممکن می شود
نایب  رئیس انجمن انبوه  سازان اصفهان دولت باید برای ساخت مسکن شرایط را آسان کند و با دادن 

وام و حمایت از بخش خصوصی این صنعت را زنده و احیا کند. 
سید کریم داوودی در گفت و گو با »بازار« و در پاسخ به این که آیا نهضت ملی مسکن توانست به وضعیت 
این صنعت در اصفهان کمک کند یا خیر، اظهار کرد: این موضوع از یک طرف به نفع این صنعت بود اما 
از سویی دیگر به واسطه اینکه ۱۰۰ در صد دولتی است انبوه ســازان را دچار مشکل کرد. وی ادامه داد: 
سیاستگذاری مسکن در سطح کلان باید به سمت و سویی هدایت شود که بخش خصوصی هم بتواند 
در این میدان فعالیت کرده و خدمات رسانی کنند به این معنا که آسیب نبیند و بتواند زنده و پویا باشد. 
نایب  رئیس انجمن انبوه  سازان اصفهان با اشاره به اینکه اصفهان شهری مهاجرپذیر محسوب می شود 
و به همین خاطر نیازمند ساخت و سازهای بیشتری است، اضافه کرد: ساخت بافت های ناکارآمد در 
بیابان های شهر و در شهرهای حاشیه ای مثل فولادشهر و بهارستان باعث می شود که اصفهان توسعه 
بیشتری پیدا کند در حالی که زیرســاخت های لازم وجود ندارد. وی گفت: راه حل این است که دولت 
باید ساخت مسکن را در اختیار سازندگان حرفه ای قرار دهد چرا که تا زمانی که دولت خودش زمین را 
مشخص می کند و خودش هم وام می دهد و سازنده تنها یک پیمانکار صفر است موجب گران تر شدن 
مسکن می شود. داوودی با اشاره به اینکه هزینه بالاسری یکی از عمده مشکلات در بخش مسکن است، 
گفت: برای مردم و اقشار آسیب پذیر علاوه بر بیمه ساختمان در زمان صدور پروانه، یک رقم 7 درصدی 
نیز برای بیمه پیمانکاری لحاظ می کنند و ۱۰ درصد نیز رقم ارزش افزوده پیمانکاری است؛ هزینه های 
زیادی نیز برای خدمات زیربنایی وجود دارد که همه این  ها را مردم باید بپردازند و این مســئله باعث 

شده است هزینه تمام  شده برای مصرف کنندگان بیشتر شود و نتوانند از پس این موضوع برآیند. 
 نایب  رئیس انجمن انبوه  ســازان اصفهان افزود: اگر وام و تســهیلات در اختیار بخش خصوصی یا 
 خود مردم قرار گیرد و دولت حمایت های ویژه تری نســبت به این موضوع داشــته باشد می توانیم 

امیدوار باشیم که مردم راحت تر صاحب خانه شوند.

عامل پنهان در مهاجرت »اتباع« و افزایش بیکاری در اصفهان

وقتی»افغانی«از»ریال«پیشیمیگیرد
افت ارزش ریال ایران در برابر افغانی سبب شده که پول اتباع به میزان قابل توجهی در ایران ارزشمندتر 
شود؛ این افزایش قدرت خرید، مهاجرت این افراد را به  ویژه به شهرهایی مانند اصفهان افزایش 

داده است.
به گزارش خبرنگار خبرگزاری »بازار«؛ در سال  های اخیر، نوسانات ارزی در ایران و کاهش بی سابقه ارزش ریال در 

برابر سایر ارزها، فرصت  های جدیدی برای مهاجران افغانستانی ایجاد کرده است.
طبق آمارهای منتشر شــده، ارزش یک افغانی اکنون برابر با ۱۰ هزار ریال ایران شــده است؛ به عبارتی، پس  انداز 
افغانستانی  ها به مراتب ارزشمندتر از قبل شده و این تفاوت ارزش ارزی بر روند مهاجرت و زندگی مهاجران تأثیراتی 
جدی گذاشته است. افزایش توان مالی، توانایی انتخاب بیشتر و دوره  های بیکاری طولانی  تر بدون دغدغه مالی، از 

جمله پیامدهای اقتصادی این مسئله برای مهاجران افغانستانی به شمار می رود.
با کاهش شدید ارزش ریال، افغانستانی  ها برای هر واحد افغانی که با خود به ایران می آورند، توانایی خرید بیشتری 
دارند. بر اساس تحلیل  های اخیر، اکنون یک افغانستانی با ذخیره ای از افغانی می تواند در شهرهای ایران، به ویژه 
اصفهان، دوره  های طولانی تری را بدون نیاز به کار فوری ســپری کند. این امر به آنها اجــازه می دهد که با فراغ بال 
بیشتری در ایران زندگی کرده و شغل مناسب  تر و شرایط بهتری را جســتجو کنند. در همین ارتباط، رضا جوادی، 
اقتصاددان و استاد دانشگاه به »بازار« می گوید: این افزایش قدرت خرید باعث شده مهاجران به جای قبول فوری 
شغل  های کم  درآمد و سخت، زمان بیشتری برای انتخاب و پیدا کردن کارهای با درآمد و شرایط بهتر داشته باشند. 

این تغییر در رفتار مهاجرتی، ناشی از همین تفاوت ارزش ارزی و تسهیل شرایط اقتصادی مهاجران است.
طبق آمار مرکز آمار ایران، میزان مهاجرت افغانستانی ها به اســتان اصفهان در سال  های اخیر به طور قابل توجهی 

افزایش یافته است.
به قول نماینده مردم اصفهان و عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی، در شرق اصفهان روستاهایی 
وجود دارد که کاملًا سکنه آن افغانستانی  ها هســتند. اصفهان به دلیل هزینه  های تقریباً پایین زندگی و دسترسی 
آسان به مشاغل فصلی، به یکی از مقاصد اصلی مهاجران افغانستانی تبدیل شــده است. علاوه بر این، بسیاری از 
 این مهاجران به دلیل افزایش ارزش پول افغانســتان، با ذخایر مالی وارد ایران می شوند که توان آنها برای زندگی 

راحت  تر و بلندمدت را افزایش می دهد.

بازار کار اصفهان، تحت الشعاع حضور اتباع
مهدی طغیانی می افزاید: در حال حاضر، حضور گسترده  تر افغانستانی  ها در اصفهان، به ویژه در مشاغل فصلی و 
خدماتی، بازار کار را در این شهر تحت تأثیر قرار داده است. به دلیل تفاوت ارزش پول و ذخیره نقدی بیشتر، مهاجران 
افغانستانی اغلب انتخاب بیشتری برای انتخاب شغل داشته و از پذیرش کارهای کم  درآمد یا سخت خودداری 
می کنند. وی تأکید می کند: این مسئله باعث شده برخی از شهروندان ایرانی در مشاغل کم  درآمد و کارهای یدی با 

رقبای جدیدی مواجه شوند که می توانند بدون دغدغه مالی دوره  های بیکاری طولانی  تری را سپری کنند.
کارشناس بازار کار در اتاق بازرگانی ایران در این ارتباط به »بازار« می گوید: با ورود مهاجرانی که از توان مالی بیشتری 
برخوردارند، بازار کار اصفهان به شــکلی تغییر کرده که کارگران ایرانی در برخی بخش  ها با کاهش فرصت شــغلی 
مواجه اند. البته این مسئله در بلندمدت می تواند به دلیل کاهش نیروی کار ارزان، روی دستمزدهای داخلی تأثیر 

بگذارد و فشارهای اقتصادی خاصی را به جامعه محلی تحمیل کند.
مهرداد صالحی می افزاید: با افزایش جمعیت مهاجر، نیاز به خدمات عمومی مانند بهداشــت، آموزش و حمل  و 
نقل در اصفهان نیز افزایش یافته است. هرچند حضور مهاجران می تواند به تقویت اقتصاد محلی و افزایش رونق 

 کسب  و کارها کمک کند، اما تأثیر افزایش تقاضا بر زیرســاخت  های محدود اصفهان، برای شهروندان و مهاجران 
چالش  هایی به وجود آورده است.

وی تأکید می کند: هرچند مهاجران افغانستانی نقش مهمی در رونق کسب وکارهای کوچک دارند، اما حضور آنها در 
مقیاس بزرگ و افزایش تقاضا برای خدمات عمومی، فشار زیادی را بر زیرساخت های شهری وارد کرده است. این 

مسئله نیازمند برنامه ریزی و سرمایه  گذاری بیشتر برای توسعه امکانات و خدمات عمومی است.
کارشــناس بازار کار در اتاق بازرگانی ایران تأکید کرد: افزایش تعداد مهاجران افغانســتانی با تغییرات فرهنگی و 
اجتماعی همراه است. برخی از ساکنان اصفهان نگرانی  هایی درباره افزایش جمعیت مهاجر و تأثیرات احتمالی 

فرهنگی آن بر جامعه محلی دارند؛ این مورد را حتی می توان در مناطق برخوردار شهری اصفهان هم یافت.
جامعه شــناس و متخصص امور مهاجرت می گوید: حضور مهاجران در جامعه ای مانند اصفهان نیازمند توجه به 
برنامه  های همگرایی و فرهنگی است. اگر جامعه میزبان و مهاجران افغانستانی با یکدیگر به درستی آشنا شوند و 

فرهنگ  های همدیگر را بهتر بشناسند، این تنش  ها به شکل محسوسی کاهش می یابد.
ملیحه رضایی اضافه می کند: با ورود مهاجران افغانستانی با توان مالی بیشتر، الگوی مصرف در بازارهای محلی 
اصفهان نیز تغییر کرده اســت. برای مثال برخی از مشــاغل از قبیل آرایشــگری با درآمدهای بالا در اختیار زنان 
افغانستانی درآمده است. وی تأکید می کند: از سوی دیگر کاهش ریال در برابر پول افغانی، مهاجران افغانستانی را 

در رفاه بالاتری نسبت به جامعه مقصد مهاجرت قرار داده است؛ بدون آنکه مالیات دهند.
این متخصص امور مهاجرت تأکید می کند: افزایش توان مالی افغانستانی  ها تنها به معنی توانایی مالی بالاتر نیست؛ 
بلکه برای حضور پایدار در جامعه میزبان، نیازمند سیاست  های قانونی شفاف و برنامه  هایی است که آنها را موظف 

به پرداخت مالیات  های مختص مهاجران کند.
کاهش ارزش ریال در برابر افغانی و افزایش قدرت خرید و مشاغل بادرآمد بالا مهاجران افغانستانی، پدیده ای جدید 
در مهاجرت به ایران است که تأثیرات متعددی بر جامعه محلی، بازار کار و اقتصاد داشته است. این مسئله، علاوه بر 

فشار بر زیرساخت  ها و تغییرات اجتماعی، نیاز به بازبینی تقنینی دارد. 

خبر روز

رئیس کل سازمان امور مالیاتی:

بستر حقوقی در سازمان امور مالیاتی به منظور جلوگیری از 
فرار مالیاتی فراهم شود

رئیس کل سازمان امور مالیاتی گفت: باید بستر حقوقی در این سازمان به منظور جلوگیری از فرار 
مالیاتی فراهم شــود تا اگر اطلاعاتی در سامانه مالیاتی وجود نداشــت یعنی شخصی اطلاعات 
خــودرو و امــلاک را در ایــن ســامانه 
بارگذاری نکرده بود بــه لحاظ حقوقی 

نتواند آن ها را به فروش برساند.
به گزارش »ایمنا« و به نقل از ســازمان 
امــور مالیاتــی، ســید محمــد هادی 
سبحانیان در نشست شورای پژوهشی 
این ســازمان که با حضور اعضای شورا 
برگزار شد، اظهار کرد: برخی از محورهای 
چهاردهمیــن همایش سیاســت های 
مالی و مالیاتــی ایران بایــد مبتنی بر 
دیدگاه رئیس جمهور مبنی بر اینکه مالیات علاوه بر کارکــرد اصلی یعنی تأمین مالی هزینه های 
 جاری دولــت، باید مبنایی بــرای اعطای امتیازات و تســهیلات به فعالان اقتصــادی قرار گیرد، 

اصلاح شود.
وی افزود: در حال حاضر بعضی از رانت ها همچون ارز ترجیحی و تسهیلات متعدد در اقتصاد توزیع 
می شود، اگر حاکمیت قرار است امتیازی را در اختیار فعالان اقتصادی قرار دهد حداقل باید ملاک 

و مبنایی مهم همانند تمکین از پرداخت مالیات را در دستور کار قرار دهد.
رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور تصریح کرد: نمی شود یک فعال اقتصادی به صورت منظم 
مالیات بدهد و تسهیلات را به سختی دریافت کند از آن طرف فعال اقتصادی باشد که با وجود فرار 

مالیاتی تسهیلاتی همچون وام یا ارز بالا دریافت کند.
ســبحانیان گفت: انجام اعتبارسنجی بر اســاس پرداخت مالیات موجب می شــود تا مؤدی به 
 منظور دریافت تسهیلات نسبت به پرداخت مالیات تمکین لازم را انجام دهد، این موضوع باید به 

یک ادبیات در میان فعالان اقتصادی تبدیل شود.
وی بیان کرد: سازمان امور مالیاتی باید شرایطی همچون بانک ها در نظام اعتبارسنجی فراهم کند 
و به جای آنکه فقط مطالبه کننده اطلاعاتی باشد، باید بستری فراهم آورد تا سایر ارگان ها یا نهادها 

برای اعطای امتیازات به فعالان اقتصادی به این سازمان مراجعه کنند.
رئیس کل سازمان امور مالیاتی بیان کرد: باید بستر حقوقی در این سازمان به منظور جلوگیری از 
فرار مالیاتی فراهم شود تا اگر اطلاعاتی در سامانه مالیاتی وجود نداشت؛ یعنی شخصی اطلاعات 
خودرو و املاک را در این سامانه بارگذاری نکرده بود به لحاظ حقوقی نتواند آنها را به فروش برساند.
نادر آریا، سرپرست مرکز آموزش، پژوهش و برنامه ریزی مالیاتی ســازمان نیز با تشریح برخی 
اقدامات این شورا گفت: هفت طرح پژوهشی جدید مالیاتی مراحل داوری را پشت سر گذاشته اند 

و مجریان طرح به صورت آنلاین و یا حضوری دفاع خواهند کرد.
وی در ادامه بــه محورهای پیشــنهادی چهاردهمین همایش سیاســت های مالیاتی پرداخت و 
اظهار کرد: محورهایی همچون توســعه مالیات ستانی سیســتمی، سیاست ها و خط مشی های 
 مالیاتی در دوران تحول نظام مالیاتی، مالیات های نوظهور )مالیات بر عایدی ســرمایه مالیات بر 
مجموع درآمد(، مالیات ستانی از اقتصاد دیجیتال )ابعاد حقوقی، فناوری و عملیاتی(، راهکارهای 
سیستمی و عملیاتی جلوگیری از فرار مالیاتی، راهکارهای توسعه بهره برداری از پایگاه اطلاعاتی 
 مؤدیان مالیاتــی در اقتصاد و نظام مالیاتی، قانون پایانه های فروشــگاهی و ســامانه مودیان و 
 توســعه و بهبود خدمات مالیاتی و ارتقای رضایتمندی مؤدیان تدوین شــده کــه مورد بازبینی و 

ارزیابی مجدد قرار خواهند گرفت.

اخبار

با مسئولان
رئیس سازمان بسیج اصناف:

 هر کسبه و فعال اقتصادی باید همچون 
یک مبارز ایفای نقش کند

رئیس ســازمان بســیج اصناف گفت:در نبرد اقتصادی هنوز به جایگاه 
مطلوب خود نرسیده ایم؛ هر کســبه و فعال اقتصادی باید همچون یک 
مبارز در این میدان نقش ایفا کند تا ضربه ای به دشمنان اقتصادی کشور 

وارد کند.
به گزارش خبرگزاری »ایمنا«، سردار غلامرضا حســن پور در کنگره ملی 
بزرگداشــت ۲۴ هزار شهید اســتان اصفهان که در ســالن جلسات اتاق 
بازرگانی اصفهان برگزار شد، اظهار کرد: در این جلسه هدف اصلی ما باید 
تمرکز بر اجرای فرمان های مقام معظم رهبری باشــد؛ ایشان سال ها بر 
ضرورت رونق تولید، جهش تولیــد و حمایت از تولید ملی تأکید کرده اند، 
بنابراین لازم است از الگوی شهدای فعال اقتصادی بهره ببریم و در مسیر 

تحقق این دستورات گام برداریم.
وی با اشــاره به نقش اصناف در نبرد اقتصادی افزود: در نبرد اقتصادی 
هنوز به جایگاه مطلوب خود نرسیده ایم؛ هر کسبه و فعال اقتصادی باید 
همچون یک مبــارز در این میدان نقش ایفا کند تا ضربه ای به دشــمنان 

اقتصادی کشور وارد کند.
رئیس سازمان بسیج اصناف اهمیت مقابله با دشمنان اقتصادی گفت: 
یکی از اهداف استکبار جهانی استفاده از رژیم صهیونیستی به عنوان یک 
مرکز تکنولوژی برای تســلط بر بازارهای منطقه اســت؛ ما باید با تقویت 

تولیدات داخلی به این نقشه ها پاسخ دهیم.
حسن پور با اشــاره به نقش اســتان اصفهان در اقتصاد ملی عنوان کرد: 
اصفهان با توجه به صنایع گسترده و اصناف فعال و معتمد، می تواند نقش 
پررنگی در اقتصاد کشور ایفا کند؛ هر فعال اقتصادی در این استان می تواند 
با تلاش در بخش های مختلف اقتصادی به مبارزه علیه دشمنان اقتصادی 
کشور بپردازد. وی تصریح کرد: امید داریم که با کمک نیروهای مسلح و 

همکاری فعالان اقتصادی، بتوانیم توطئه های اقتصادی را خنثی کنیم. 
رئیس سازمان بســیج اصناف یادآور شــد: برنامه های بسیج اصناف و 
اتحادیه بین المللی تجار باید مورد توجه قرار بگیرد؛ هدف ما توانمندسازی 
واحدهای صنفی و تولیدی به ویــژه در حوزه صادرات اســت که در حال 
گسترش اســت، امیدوارم پاســخگوی توطئه های اقتصادی دشمنان 

باشیم.

رئیس اتاق اصناف اصفهان:

بسیج اصناف و بازاریان در ترویج و احیای 
فرهنگ ایثار، سهم بسزایی دارند

رئیس اتاق اصناف اصفهان گفت: بی گمان سازمان بسیج اصناف و بازاریان 
در ترویج و احیای فرهنگ ایثار، سهم بسزایی داشته و دارد.

محمد نمکی زاده نیز در این مراسم اظهار کرد: جا دارد که نگاهی اجمالی به 
فرهنگ ایثار و شهادت داشته باشیم، فرهنگی که مبتنی بر شعائر شیعی 
و اســلامی اســت و نقش حیاتی در قوام و دوام نظام مقدس جمهوری 

اسلامی ایران دارد.
وی افزود: اهمیت برگزاری این مراسم در قالب تقدیر از ۱۲۰۰ شهید اصناف 

و بازاریان و ۲۴ هزار شهید استان اصفهان، نمایانگر این جایگاه والا است.
رئیس اتاق اصناف اصفهان تصریح کرد: فرهنگ ایثار و شهادت از مفاهیمی 
اســت که در جوامع بشــری، به ویژه بر اســاس ادیان الهی و ابراهیمی، 
همواره مورد احترام و توجه بوده است؛ این فرهنگ یکی از برجسته ترین 

ویژگی های ادیان الهی، به خصوص دین مبین اسلام، به شمار می رود.
نمکی زاده بیان کرد: پس از پیروزی انقلاب اسلامی به رهبری حضرت امام 
خمینی)ره( و در مواجهه با تهدیدات همه جانبه دشمنان، به ویژه استکبار 
جهانی و جریان ســلطه، فرهنگ ایثار و شــهادت با هدف دفاع از مبانی 
انتقادی انقلاب، تحولی شگرف در نظام زندگی و فرهنگ مردم پدید آورد.

وی خاطرنشــان کرد: اندیشمندان و دلسوزان کشــور به ویژه مقام معظم 
رهبری، ضمن در نظــر گرفتن تدابیــر لازم، تقویت بنیــه دفاعی و ایجاد 
بازدارندگی، ترویج این فرهنگ در ســطوح مختلف اجتماعی را به عنوان 
بهترین راهکار دانســته اند، به همین دلیل جوانان این مرز و بوم، در آغاز 
جنگ تحمیلی با الگوگیری از آموزه های شرع مقدس و پیروی از امامین 
انقلاب، جان خود را در کف اخلاص نهادند و با تقدیم جان شیرین خود، به 
تثبیت و ترویج این فرهنگ که از قیام سرخ نینوا و نهضت حضرت اباعبدا... 
الحسین )علیه السلام( سرچشمه گرفته اســت، پرداختند؛ این فرهنگ 

همچنان در تار و پود جامعه اسلامی ما جلوه گری می کند.
رئیس اتاق اصناف اصفهان یادآور شــد: به نمایندگی از جامعه اصناف بر 
خود لازم می دانم که ضمن تجلیل از این رویه مبارک و گرامیداشــت یاد و 
خاطره شهیدان اصناف و بازاریان، از تمام دست اندرکاران و برگزارکنندگان 
این مراسم تقدیر کنم؛ بی گمان سازمان بسیج اصناف و بازاریان در ترویج 

و احیای فرهنگ ایثار، سهم بسزایی دارد.

دبیر انجمن تولیدکنندگان و 
تأمین کنندگان برنج ایران:

نیاز به سالانه یک میلیون و 
۲۰۰ هزار تن واردات

دبیر انجمن تولیدکننــدگان و تأمین کنندگان 
برنج ایران در گفت وگو بــا »ایمنا« اظهار کرد: 
با نگاهی به آمار می بینیم که در یک دهه اخیر 
یعنی از ابتدای دهه ۹۰ تاکنون هر سال به طور 
میانگین نیازمند واردات یــک میلیون تا یک 
میلیون و ۲۰۰ هزار تن برنج بودیم که اگر یکسال 
کمتر از این مقدار وارد می شــد در ســال بعد 
میزان واردات بیشتر بود و به این ترتیب تعادل 
بین میزان مصرف و نیاز برقرار می شد. مسیح 
کشاورز با اشاره به کاهش سرانه مصرف در برابر 
افزایش جمعیت و ورود مهاجران افغان افزود: 
نوروز، ماه هــای رمضان و محرم، ســه پیک 
مصرف برنج اند که در سال های اخیر در نیمه 
اول سال قرار گرفته که قبل از دوره ممنوعیت 
از اول مرداد تا پایان آبان اســت.وی نیاز برنج 
وارداتی در این چهار ماه را ۶۰۰ هزار تن اعلام کرد 
و گفت: ۴۵۰ هزار تن از این نیاز وارد شــد و ۱۰۰ 
هزار تن آن به دلیل تشریفات گمرکی ترخیص 
نشد، تا قبل از آغاز دوره ممنوعیت از مرداد برای 
ترخیص این محصول با تمام مقامات ذی نفع از 
مسئولان دولت قبل تا دولت جدید نامه نگاری 
کردیم و اعلام شــد که اگر برنج خارجی وارد 
نشود با مشکل کمبود و افزایش قیمت روبه رو 
خواهیم شد. کشاورز با اشاره به تلاش دولت 
برای حمایت از تولید داخل و برنج کاران گفت: 
رئیس اتــاق اصناف کشــاورزی یک ماه قبل 
ادعا کرد تولید برنج داخلی در ســال جاری به 
دو میلیون و 7۰۰ هزار تن می رسد در حالی که 
سال گذشته دو میلیون و ۲۰۰ هزار تن برنج در 
کشور تولید و نزدیک به یک میلیون و ۲۰۰ هزار 
تن نیز وارد شد. وی افزود: افزایش ۵۰۰ هزار 
تنی تولید برنج که از ســوی برخی نمایندگان 
کشاورزان تا یک میلیون و ۱۰۰ هزار تن نسبت 
به سال گذشته مطرح می شود در حالی است 
که امســال اســتان مازندران به عنوان قطب 
تولید برنج سومین سال خشکسالی را پشت 
 سر گذاشته و بسیاری از برنج کاران از کاهش

 ۳۰ درصدی تولید می گویند.

 چهارشنبه ۱۶ آبان ۱۴۰۳ / ۴ جمادی الاولی  ۱۴۴۶ / ۶ نوامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۱۹
اقتصاد
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زمزمه هــا حکایت از آن دارد که قرار اســت ســازه های 
نمایشگاه بین المللی سابق اصفهان در حریم پل تاریخی 
»شهرستان« و عرصه رودخانه »زاینده رود« با تغییر کاربری پابرجا باشند 

تا همچنان منظر این کهن ترین پل شهر مخدوش و مهجور باقی بماند.
به گزارش »ایرنا«، طبق آخرین تصمیم گیری ها سازه های سابق شرکت 
نمایشگاه های بین المللی اصفهان به شهرداری واگذار شده است تا این 
ساختمان های واقع شــده در حریم پل تاریخی شهرستان، تپه باستانی 
اشــرف و مهم تر از آن عرصه زاینده رود در امور عام المنفعه مورد استفاده 

قرار گیرد.
به گفته برخی کارشناسان میراث فرهنگی، واگذاری سوله های یاد شده به 
شهرداری برای انجام امور عام المنفعه در حالی است که این بناها به واسطه 
قرارگیری در بســتر و عرصه زاینده رود و همچنین مخدوش کردن منظر و 

حریم درجه یک پل تاریخی شهرستان، حقوق عامه را نقض کرده است.
کوشندگان میراث فرهنگی معتقدند این سازه ها زمانی به طور موقت در 
عرصه زاینده رود و حریم پل شهرستان بنا شــده اند و حالا که نمایشگاه 
بین المللی اصفهان به مکان مناسبی انتقال یافته، وقت آن است که منظر 

این ۲ اثر طبیعی و تاریخی از کمند سازه های ناهمگون رها شوند.
حریم پل های تاریخی اصفهان در سال ۱۳۷۶ و حریم تپه باستانی اشرف 
در سال ۱۳۸۲ تصویب و ابلاغ شده اند و سازه های نمایشگاه بین المللی 
ســابق اصفهان در حریم درجه یک هــر دو اثر تاریخــی و البته در عرصه 

رودخانه زاینده رود قرار دارند.
نرگس درخشان، کوشنده میراث فرهنگی اصفهان در این پیوند به »ایرنا« 
گفت: یکسوی پل تاریخی شهرستان سال هاســت به واسطه قرارگیری 
سازه های ناهمگون نمایشــگاه بین المللی اصفهان به نوعی بسته و کور 

شده و واضح است که حریم و منظر پل تحت تأثیر این سازه ها قرار دارد.
وی افزود: این پل در دورانی تنها راه ارتباطی این سو و آن سوی زاینده رود 
بوده اســت اما حالا با این وضعیت، کاربری و پویایی خود را از دست داده 

و به همین واسطه هم کمتر مورد استقبال شهروندان و گردشگران است.
درخشان، پل تاریخی شهرستان را اسیر ساختمان های بی هویت و متروکی 

دانست که باید سال ها پیش از بستر زاینده رود و پس زمینه کهن ترین پل 
اصفهان پاک سازی می شدند.

وی افزود: امور عام المنفعه یعنی بســتر زاینــده رود و حریم پل تاریخی 
شهرستان که سال هاست قرق این بناها شده اند.

وی اضافه کرد: میراث فرهنگی باید خواستار برچیده شدن این سازه های 
بی هویت و متروک از منظر و حریم پل تاریخی شهرستان شود.

همچنین تدوین کننده حریم پل های تاریخی اصفهان و زاینده رود گفت: 
زمانی اصفهان، مرکز نمایشگاه ها نداشت و بر آن شدند که به طور موقت در 

بستر رودخانه چنین سازه هایی را بسازند.
مرتضی فرشته نژاد افزود: از آنجایی که قرار بود این سازه ها موقت باشند، 
خیمه هایی مســتحکم با طراحی ایتالیایی ها برپا شد اما این سازه ها به 

شکلی بودند که هرکس می دید متوجه موقتی بودن آن ها می شد.
وی اضافه کرد: خیمه ها متأســفانه پایدار ماندند تا اینکه پس از مدت ها 
 متزلزل و به جای آن ها ســوله های زشــت و بدترکیبی که حالا می بینید 

بنا شدند.
تدوین کننده حریم پل های تاریخی و زاینده رود اصفهان گفت:  این سازه ها 
باید از حریم پل شهرستان پاکسازی شــوند، اساساً نباید بنایی در بستر 

رودخانه قرار بگیرد.
وی افزود: از سوی دیگر باید گفت، مرکز نمایشگاه های اصفهان در شرق 
اصفهان ایجاد شده است و لزومی ندارد این سازه ها را حفظ کنند و مجدد 

مورد استفاده قرار دهند.
 فرشــته نژاد گفت: این یک نــوع لجبازی با ضوابط حفــظ حریم و منظر

پل تاریخی شهرستان و رودخانه زاینده رود است.
وی افزود: این موضوع به مثابه قانون گریزی و طرف شدن با مردم است 
چراکه مردم می آیند پل شهرستان و یکی از آثار تاریخی شان را ببینند اما 
چنین سازه هایی منظر پل و محیط طبیعی آن را تحت تأثیر قرار داده است.

فرشته نژاد گفت: احترام امام زاده را متولی نگه می دارد و مادامی که نتوانیم 
به درســتی از حق بازپس گیری حریم و منظر قانونی پل شهرستان و تپه 
باستانی اشرف دفاع کنیم، قاعدتاً نهادهای دیگر هر طوری که می خواهند، 

تصمیم می گیرند و عملی می کنند.
وی افزود: ساختمان نواقلی این پل نشان می دهد که در این مکان، عبور و 

مرور را کنترل می کردند.
فرشــته نژاد تصریح کرد: این پل نمایان گر نشانه های شهری اصفهان در 
دوران پیش از اسلام است اما حالا منظر و حریم آن به دست کسانی افتاده 

که سلیقه ای، هرکاری دلشان می خواهند می کنند.
وی تأکید کرد: تغییر کاربری سوله های سابق نمایشگاه بین المللی اصفهان 

در حریم پل تاریخی شهرســتان اتفاقی ناخوشــایند است و کارشناسان 
میراث فرهنگی با آن موافق نیستند.

سخنگوی اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان 
اصفهان اما در پاسخ به پرسش های »ایرنا« گفت: این سازه ها به طور موقت 
برای نمایشگاه اصفهان ایجاد شد و پس از انتقال نمایشگاه بین المللی به 
روشن دشــت اصفهان - که مکان در خور شأن و مناسبی هم هست- در 
زمان همه گیری کرونا، به پایگاه واکسیناسیون تبدیل شد و هم اکنون هم 

کاربری خاصی ندارند.
شهرام امیری افزود: اولویت اول ما حفظ حریم پل و دومین اولویت ایجاد 
سایت موزه در تپه باستانی اشرف است، در نتیجه باید اقدامات به گونه ای 
باشد که این محدوده به یک مجموعه گردشگری فرهنگی تبدیل شود تا در 
عین حال که نماینگر بخشی از تاریخ و هویت شهر است، بتواند به توسعه 

اقتصادی این بخش از شهر هم کمک کند.
وی یادآور شد: سه سال پیش در شورای شهر پیشین پیشنهاد تبدیل این 
مکان به یک اکو موزه مطرح شد تا به توسعه اقتصادی و فرهنگی این محور 
کمک شود، یعنی همین سازه ها با تغییر و تحولاتی به گونه ای به کاربری 

گردشگری تبدیل شود.
امیری افزود: این پیشنهاد در ســال های بعدی عملی نشد و حالا نظر ما 
این اســت که هر اتفاقی قرار اســت در این محدوده بیفتد باید با در نظر 
گرفتن پل شهرستان و تپه باستانی اشرف باشد چراکه این محدوده یکی 
از قدیمی ترین محدوده های شهر نشــینی در فلات مرکزی ایران است و 

می تواند بستر مناسبی برای توسعه گردشگری فرهنگی باشد.
وی تصریح کرد: این اتفاق باید با جمع آوری یا ساماندهی سازه های یاد 
شده باشد. در یک محدوده باســتانی، در کنار یک پل تاریخی و در امتداد 
محور طبیعی زاینده رود همه چیز برای توسعه گردشگری فرهنگی آماده 

است.
به گزارش »ایرنا«، پل شهرستان یا پل جی کهن ترین پل تاریخی اصفهان 

بر روی رودخانه زاینده رود است.
این پل در زمان ساســانیان بنا و در زمان دیلمیان و ســلجوقیان تعمیر و 

مرمت شده است.
تپه باســتانی اشــرف نیز یکی از کهن ترین کانون های شکل گیری شهر 

تاریخی اصفهان مربوط به دوره ساسانیان و اشکانیان است.
این ناحیه مطابق اعلام صاحب نظران و تاریخ نگاران اعصار قدیم و جدید، 
 در برگیرنده آثاری ارزشــمند از دوره های مختلف تاریخی است که در زیر 
تپه ای موسوم به تپه اشرف مدفون شده است و قدمت آن به قبل از اسلام 

باز می گردد.

 گردشگری روستا، ظرفیتی مهم اما ناشناخته
کارشناس گردشگری گفت: روستاها بخشی از یک کشور هستند که اغلب ناشناخته مانده اند و در مرحله 

نخست، وزارت میراث فرهنگی و گردشگری باید با آگاهی دادن و تبلیغ، آن ها را معرفی کند.
حبیبه نیک ســیرت در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: روستاها بخشــی از یک کشور هستند که اغلب 
ناشناخته مانده اند و در مرحله نخست وزارت میراث فرهنگی و گردشگری باید با آگاهی دادن و تبلیغ، 
آن ها را معرفی کند؛ در ایران بعضی روستاها بسیار زیبا هستند و علاوه بر جنبه تاریخی و طبیعی ظرفیت 
دیداری و کمک کنندگی به اقتصاد دارند؛ این روســتاها با فعالیت هایی همچــون راه اندازی تورهای 
گردشگری یا چاپ بروشور می توانند معرفی شوند. وی افزود: در سال های اخیر، اقداماتی صورت گرفته 
است، به طور مثال گاهی مطالبی درباره این روستاها در فضای مجازی و اینترنت بارگذاری می شود یا 
در رسانه های جمعی همچون رادیو از آن ها صحبت می شود، اما این اقدامات کافی نیست؛ این در حالی 
است که روستاهای ما ظرفیت ثبت جهانی در یونسکو را دارند که امیدواریم این اتفاق بیفتد. کارشناس 
گردشگری عنوان کرد: پس از معرفی، زیرساخت ها نیز باید فراهم شود که نخستین مرحله آن تسهیل 
در رفت و آمد و ساماندهی جاده ها اســت زیرا برخی نقاط، خاکی یا صعب العبور هستند؛ معتقدم که 
روستاها باید آباد شوند، بدون اینکه به اصالت روستا لطمه ای وارد شود و یکی از ارکان آن، درست شدن 
جاده هاست، علاوه بر این، امکانات بهداشتی همچون سرویس بهداشتی و استراحتگاه نیز نیاز است و 
همه این ها به درآمدزایی از راه گردشگری منجر می شود. نیک سیرت خاطرنشان کرد: در کنار این مسائل، 
جامعه محلی روستا نیز باید پذیرای جمعیتی که وارد روستا می شوند، باشد؛ در واقع این آگاهی دادن 
فقط برای گردشگرانی که قصد سفر دارند نیست، بلکه به روستاییان نیز باید آگاهی داده شود و آن ها 

آماده میزبانی شوند.

کشف تازه باستان شناسان در دشت مشهد
باستان شناسان در تپه »قادرآباد«، یکی از نخستین هسته های استقرار یکجانشینی در دشت مشهد و 
حوضه »کشف رود« را شناسایی کردند. به گزارش »ایسنا«، تپه »قادرآباد«،  محوطه ای پیش از تاریخ 
در دشت مشهد و در حوضه آبریز »کشف رود« است که در فهرست آثار ملی ثبت شده است. پیشروی 
زمین های کشاورزی و تســطیح بخش عمده ای از تپه که قبل از سال ۱۳۷۵ در محوطه صورت گرفته، 
موجب شده است بخش کوچک تری از تپه باقی بماند. از همین رو در سال ۱۴۰۲ گمانه زنی در این تپه 
برای تعیین عرصه و حریم انجام شد. به گفته باستان شناسان وسعت تقریبی این تپه از مرکز فعلی اش 
تا شعاع ۱۲۰متری امتداد داشــته اســت و لایه های برجا در فاصله ۱۲۰متری از هر طرف تپه به دست 
آمد. اکنون باستان شناسان اطلاع دادند برنامه گمانه زنی لایه نگاری تپه قادرآباد دشت توس )حوضه 
کشف رود( به پایان رسیده و از مهم ترین نتایج آن تأیید فرضیه توالی فرهنگی و استقرار از دوره نوسنگی 
تا عصر مفرغ قدیم در این تپه بود. محمدصادق داوری که سرپرست هیئت باستان شناسی مستقر در تپه 
قادرآباد بود، درباره نتیجه کاوش های این محوطه، گفت: تپه قادرآباد از مهم ترین استقرارهای حوضه 
کشف رود و اصلی ترین عامل شکل گیری این استقرار، شــریانی حیاتی به نام »کشف رود« است که 
تقریباً از ۱۷۰متری شمال شرق تپه می گذرد. تپه قادرآباد حدود ۹متر از سطح زمین های اطراف ارتفاع 
دارد. امســال با حمایت اداره کل میراث  فرهنگی استان خراســان رضوی و کسب مجوز از پژوهشگاه 
میراث  فرهنگی و گردشگری، گمانه زنی لایه نگاری این تپه با هدف درک توالی فرهنگی استقرار در حوضه 
و حاشیه کشف رود و دشت توس صورت گرفت که از مهم ترین نتایج آن تأیید فرضیه توالی فرهنگی و 
استقرار از دوره نوسنگی تا عصر مفرغ قدیم در این تپه بود. سرپرست هیئت باستان شناسی تپه قادرآباد 
با بیان اینکه وســعتی که در برنامه تعیین عرصه سال گذشته به آن دســت پیدا کردیم، نشان دهنده 
شکل گیری استقرار شهرنشینی در اواخر هزاره چهارم و اوایل هزاره سوم قبل از میلاد بود، گفت: در این 
فصل تلاش شد ابتدا به  علت تخریب های زیاد صورت گرفته و خاک برداری هایی که با بیل مکانیکی انجام 
شده بود، بدنه تپه را گمانه زنی کنیم. به همین دلیل، دو گمانه خواناسازی به عمق تقریبی ۳۰ سانتی متر 
در بدنه شمالی و جنوبی تپه ایجاد شد و زمانی که یکی از این خواناسازی ها به سطح زمین های اطراف 

رسید، گمانه ای به ابعاد ۲×۲ متر در پایین آن ایجاد و تا خاک بکر کاوش شد.

اخبار
 چهارشنبه ۱۶ آبان ۱۴۰۳ / ۴ جمادی الاولی  ۱۴۴۶ / ۶ نوامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۱۹

حکایتسازههاییکهدستازسرِپلِ»شهرستان«برنمیدارند

منظرِ مخدوش و مهجور پل تاریخی

مفاد آراء
8/165 آگهي ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعييــن تکليف وضعيت ثبتي و 

اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
برابــر راي شــماره 140360302210003327 مــورخ 1403/07/05 هيــات اول/ 
دوم موضــوع قانون تعييــن تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ســاختمانهاي فاقد ســند 
رســمي مســتقر در واحد ثبتي حوزه ثبــت ملک جنوب شــرق اصفهــان تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضي، آقاي پيمان ســليمانی به شناســنامه شــماره 0 کدملي 
1190061848 صادره شــهرضا فرزند البرز در ششــدانگ يک باب خانه  به مساحت 
321/24  متــر مربع پــلاک شــماره 447 و 448  فرعــي از 2248  اصلــي واقع در 
 اصفهان بخش شــش حوزه ثبت ملک جنوب شــرق اصفهان تائيــد )انتقال عادي و 
مع الواســطه از طرف کاظم محمد رضليی و که بموجب ســند شــماره 12892 مورخ 
1393/02/21 دفترخانه 296 اصفهــان مربوط به پــلاک 2248/447 بعنوان مالک 
رسمی می باشد و همچنين بموجب سند شماره 13952030202416818 دفتر املاک 

الکترونيک سابقه ثبت و سند دارد( محرز گرديد ه است.
 لذا به منظور اطلاع عمومــي مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آ گهي مي شــود در 
صورتي که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي 
توانند از تاريخ انتشــار اولين  آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و 
پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تســليم اعتراض، دادخواست خود را به 
مراجع قضايي تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/08/01                        

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/16
م الف: 1811337  حميد رضا خسروي  رئيس ثبت اســناد و املاک جنوب شرق 

اصفهان
مفاد آراء

8/166 آگهي ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعييــن تکليف وضعيت ثبتي و 
اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي

برابر راي شــماره 140360302210003436 مــورخ 1403/07/11 هيات اول/ دوم 
موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ســاختمانهاي فاقد ســند رسمي 
 مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک جنوب شرق اصفهان تصرفات مالکانه بلامعارض

 متقاضي زهرا حســينی به شناسنامه شــماره 24 کدملي 1291336079 صادره ايران  
فرزند خليل در ششدانگ يک قطعه زمين کشــاورزی با کاربری کشاورزی  به مساحت 
984/87  متر مربع پلاک شــماره 6 فرعي از 2190  اصلي واقــع در اصفهان بخش 6 
حوزه ثبت ملک جنوب شرق اصفهان تائيد )انتقال عادي و مع الواسطه از طرف محمد 
قنبری راشنانی که بموجب سند تقسيم نامه شماره 87437 مورخ 47/03/19 دفترخانه 
 رسمی 14 اصفهان بعنوان مالک رســمی قســمتی از پلاک 2190/6 ميباشد( محرز 

گرديد ه است.
 لذا به منظور اطــلاع عمومي مراتب در دو نوبــت به فاصله 15 روز آ گهي مي شــود 
در صورتي که اشــخاص نســبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي داشــته 
باشــند مي توانند از تاريخ انتشــار اولين  آگهي به مــدت دو ماه اعتــراض خود را به 
اين اداره تســليم و پس از اخذ رســيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تســليم اعتراض، 
دادخواســت خود را بــه مراجــع قضايي تقديــم نماينــد. بديهي اســت در صورت 
 انقضاي مدت مذکــور و عدم وصــول اعتراض طبق مقــررات ســند مالکيت صادر

 خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/08/01                        

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/16
م الف: 1811655  حميد رضا خسروي  رئيس ثبت اســناد و املاک جنوب شرق 

اصفهان

مفاد آراء
8/167 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه اجرايــي قانون تعيين تکليف 

وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابر آراء صادره هيئت موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي 
فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي شهرســتان لنجان تصرفات مالکانه و بلامعارض 
متقاضي ذيــل محرز گرديده اســت. لذا مشــخصات متقاضي واملاک مــورد تقاضا 
به شــرح زير به منظور اطلاع عموم در دو نوبــت به فاصلــه 15 روز در روزنامه هاي 
تعيين شده توســط اداره فرهنگ و ارشاد اســلامي لنجان آگهي ميشــود در صورتي 
که اشــخاص نســبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي داشــته باشند، مي 
توانند از تاريخ انتشــار اولين آگهي به مدت 2 ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اســناد 
و املاک لنجان تســليم و پس از اخذ رســيد، ظرف مــدت يک ماه از تاريخ تســليم 
اعتراض، دادخواســت خود را به مرجع قضايي تقديم نمايند. بديهي اســت در صورت 
 انقضاي مــدت مذکور و عدم وصــول اعتراض، طبــق مقررات ســند مالکيت صادر

 خواهد شد. 
1403 آقــای  /07 1- راي شــماره 140360302015000660 مــورخ 19/
ابراهيــم ســليميان ريــزی فرزنــد حاجی محمد نســبت به شــش دانــگ يکباب 
خانه  بــه مســاحت 172/06  متــر مربع مفــروز از پــلاک  107- اصلــي واقع در 
 زرين شــهر بخش 9 ثبــت اصفهان مع الواســطه خريداري شــده از مالک رســمی

 ابوالفتح قهرمان 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/08/01                         

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/16
م الف: 1808274   مصطفي شمسي- رئيس اداره ثبت اسناد و املاک لنجان

مفاد آراء
8/168 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه اجرايــي قانون تعيين تکليف 

وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابــر آراء صــادره هيئت موضــوع قانــون تعيين تکليــف وضعيت ثبتــي اراضي و 
ســاختمانهاي فاقد سند رســمي مســتقر در واحد ثبتي شهرســتان لنجان تصرفات 
مالکانــه و بلامعارض متقاضــي ذيل محرز گرديده اســت. لذا مشــخصات متقاضي 
واملاک مورد تقاضا به شــرح زير به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز 
در روزنامه هاي تعيين شده توســط اداره فرهنگ و ارشاد اسلامي لنجان آگهي ميشود 
 در صورتي که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند، 
مي توانند از تاريخ انتشــار اولين آگهي به مــدت 2 ماه اعتراض خــود را به اداره ثبت 
اســناد و املاک لنجان تســليم و پس از اخذ رســيد، ظــرف مدت يک مــاه از تاريخ 
تســليم اعتراض، دادخواســت خود را به مرجع قضايي تقديم نمايند. بديهي است در 
 صورت انقضاي مدت مذکــور و عدم وصول اعتــراض، طبق مقررات ســند مالکيت

 صادر خواهد شد. 
1- راي شــماره 140360302015000661 مورخ 1403/07/19 آقای علی سليميان 
ريزی فرزند ابراهيم نســبت به دو دانگ مشاع از شــش دانگ يکباب خانه  به مساحت 
152/40  متر مربع مفروز از پلاک  107- اصلي واقع در زرين شهر بخش 9 ثبت اصفهان 

مع الواسطه خريداري شده از مالک رسمی ابوالفتح قهرمان 
2- راي شــماره 140360302015000662 مــورخ 1403/07/19 آقــای ابراهيم 
ســليميان ريزی فرزنــد حاجی محمد نســبت به چهار دانگ مشــاع از شــش دانگ 
يکباب خانه  به مســاحت 152/40 متــر مربع مفــروز از پــلاک  107- اصلي واقع 
 در زرين شــهر بخش 9 ثبت اصفهان مع الواســطه خريداري شــده از مالک رســمی

 ابوالفتح قهرمان 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/08/01                         

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/16
م الف: 1808287   مصطفي شمسي- رئيس اداره ثبت اسناد و املاک لنجان

مفاد آراء
8/169 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامــه قانون تعيين تکليف وضعيت 

ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره 140360302034008593 مورخ 1403/7/9 هيات دوم موضوع قانون 
تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک کاشــان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم داود اکرمی 
فرد فرزند محمد بشماره شناســنامه 173 صادره از آران و بيدگل در ششدانگ خانه به 
مســاحت 110/25 متر مربع مفروز از 3783 فرعی از 15 اصلی واقع در بخش 2 محرز 

گرديده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشــته باشند ميتوانند از 
تاريخ انتشار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ 
رسيد ظرف مدت يک ماه از تاريخ تســليم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضايی 
تقديم نمايند. بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/08/01                         

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/16
 م الف: 1810627 حسن فتاح راوندی رئيس ثبت اسناد و املاک کاشان   

مفاد آراء
8/170 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامــه قانون تعيين تکليف وضعيت 

ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شــماره 140330302034006631 مورخ 1403/5/30 هيات دوم موضوع 
قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک کاشــان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/ خانم فهيمه 
معرفتی فرزند حسين بشماره شناسنامه 47805 صادره از کاشان در يک ششدانگ زمين 
محصور با بنای احداثی به مســاحت 768/46 متر مربع مفروز از پلاک 31 فرعی از 33 

اصلی واقع در بخش 2 کاشان محرز گرديده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشــته باشند ميتوانند از 
تاريخ انتشار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ 
رسيد ظرف مدت يک ماه از تاريخ تســليم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضايی 
تقديم نمايند. بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/08/01                         

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/16
  م الف: 1811240حسن فتاح راوندی رئيس ثبت اسناد و املاک کاشان

مفاد آراء
8/171 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامــه قانون تعيين تکليف وضعيت 

ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شــماره 140360302034006628 مورخ 1403/5/30 هيات دوم موضوع 
قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشــان تصرفات مالکانه بلامعــارض متقاضی آقای/خانم 
فاطمه گرانمايه فينی فرزند حسين آقا بشــماره شناسنامه 4717 صادره از در ششدانگ 
زمين محصور با بنای احداثی به مســاحت 634/24 متر مربع مفروز از پلاک 31 فرعی 
از 33 اصلی واقع در بخش 2 کاشــان خريداری از مالک رسمی حسين گرانمايه  محرز 

گرديده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشــته باشند ميتوانند از 

تاريخ انتشار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ 
رسيد ظرف مدت يک ماه از تاريخ تســليم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضايی 
تقديم نمايند. بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/08/01                         

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/16
  م الف: 1811299 حسن فتاح راوندی رئيس ثبت اسناد و املاک کاشان

مفاد آراء
8/172 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامــه قانون تعيين تکليف وضعيت 

ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابــر راي شــماره 140360302026001131 - 1403/01/30 و رای اصلاحــی 
140360302026013706- 1403/08/01 هيــات اول/ دوم  موضوع قانون تعيين 
تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي اداره 
ثبت اسناد و املاک شمال اصفهان  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي دولت جمهوری 
اســلامی ايران به نمايندگی وزارت آموزش و پرورش به شناسه ملی 14000290195 
نسبت به ششدانگ يکباب مدرسه به مساحت 2915/02 متر مربع پلاک شماره 267 و 
268 فرعی از 14915  اصلي واقع در بخش 5 اداره ثبت اسناد و املاک شمال اصفهان  
مالکيت متقاضــی موضوع ســند 98934- 1371/10/02 و 97238- 1380/12/28 

دفترخانه 9 اصفهان
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي 
که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از 
تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ 
رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي 
تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/08/16                   

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/01
م الف: 1821164 حســين زمانی علويجه رئيس اداره ثبت اسناد و املاک شمال 

اصفهان 
مفاد آراء

8/173 آگهي موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئين نامــه قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتي واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 

برابــر راي شــماره  140360302007005556 هيات اول موضوع قانــون تعيين تکليف 
وضعيت ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقد سند رســمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت 
ملک فلاورجان تصرفــات مالکانه بلامعارض متقاضي آقای رضــا کريمی فرزند کريم 
بشماره شناسنامه 73  در ششدانگ يک قطعه زمين کشاورزی با کاربری اراضی مزروعی 
به مســاحت 11001/58 متر مربع پلاک  774 فرعی از 430   اصلی واقع در مينادشــت 
خريداری از مالک رسمی آقای خداداد محمودی باغوحوشی فرزند عباس و کريم کريمی 

باغوحوشی فرزند عباس محرزگرديده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي ميشود در صورتي 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از 
تاريخ انتشــار اولين آگهي به مدت دوماه اعتراض خود رابه اين اداره تسليم وپس از اخذ 
رسيد ظرف مدت يک ماه از تاريخ تســليم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضايي 
تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد . 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/08/16                   

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/01
م الف: 1820781  مظاهر عباسي قلعه شاهي رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان



شیب سالمندی در اصفهان تندتر از میانگین کشوری و نزدیک به ۱۲ درصد جمعیت اصفهان بالای ۶۰ سال است

سال های دور از جوانی!
زیر پوست »سالمندی جمعیت« که به گفته کارشناسان به تدریج 
در حال تبدیل شدن به یک سونامی است لایه های پنهان دیگری 
نیز وجود دارد؛ از زنانه شدن سالمندی تا انزوای کهنسالان در جامعه ای که چندان 

برای رویارویی با این پیامدها دوراندیش نبوده است.
به گزارش »ایرنا«، آمار نشان می دهد ۲۰ ســال آینده بیش از ۱۵ درصد جمعیت 
کشور را سالمندان تشکیل می دهند و تا ۳۰ سال آینده نیز از هر چهار نفر، یک نفر 

بالای ۶۰ سال است.
پیرشدن جمعیت؛ همه آن چیزی است که جوامع مختلف در سونامی سالمندی 
از پدیدار شدن آن بیم دارند غافل از آنکه مسئله تنها این نبوده و سالمندی آکنده از 

چالش های پنهان دیگری است که کمتر به آن پرداخته می شود.
هشدار کارشناسان برای پدیده پیری جمعیت، بیشتر به قانونگذاری برای چگونگی 
افزایش زاد و ولد و تقویــت نرخ باروری منتهی شــده در حالی که برای جمعیت 
سالخوردگان که دیر یا زود در جامعه به طور ملموس بیش از سایر گروه های سنی 

به چشم می آیند، برنامه مدون با پیش بینی های لازم وجود ندارد.
در همین پیوند؛ خبرنگار »ایرنا« در گفت و گو با امان ا... باطنی، جامعه شناس و 
پژوهشگر فرهنگی در اصفهان به بررسی و واکاوی لایه های پنهان پدیده سالمندی 

و پیری جمعیت پرداخته است.

سونامی سالمندی تا چه اندازه نگران کننده است و با چه چالش هایی در این 
زمینه روبه رو هستیم؟

سونامی سالمندی یکی از نگرانی هایی است که جمعیت شناسان به طور جدی در 
سال های اخیر مطرح می کنند. در واقع در این مدت با کاهش نرخ باروری شاهد 
تغییرات هرم سنی جمعیت و نیز پدیده پیری جمعیت بوده ایم. همچنین در زمان 
حاضر نرخ باروری به زیر عدد ۲ که نرخ جانشینی است، رسیده و این خود ناشی 
از تغییرات اجتماعی است. در حقیقت هنگامی که رشد فزاینده شهرنشینی باعث 
تغییر الگوهای غالب شغلی همچون کشاورزی شده و در آن دیگر فرزندان نیروی 
مولد نیستند بلکه مصرف کننده به حساب می آیند، انگیزه های باروری کاهش یافته 
است. سونامی سالمندی خود ناشی از تغییرات اجتماعی است، از طرف دیگر باعث 

خواهد شد در آینده شاهد تغییرات اجتماعی دیگری نیز باشیم.

جدی ترین لایه پنهان پدیده سالمندی در ایران چیست و آن را چگونه تحلیل 
می کنید؟

می توانم بگویم »زنانه شدن ســالمندی« در آینده جدی است. بر اساس گزارش 
مرکز آمار و اطلاعات راهبردی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، به ازای هر ۱۰۰ زن 
سالمند، ۹۷ مرد سالمند وجود دارد. این امر حاکی از افزایش تعداد سالمندان زن 
نسبت به مردان سالمند است. ظهور این پدیده با توجه به میزان مرگ و میر بالاتر 

و در نتیجه امید به زندگی پایین تر مردان نســبت به زنان، مراقبت های سلامتی 
و پزشکی زنان نســبت به مردان و افزایش تعداد زنانی که به سنین سالخوردگی 
می رسند، در نگاه نخست دور از انتظار نیست. پیری جمعیت و زنانه شدن سالمندی 
در آینده حامل تغییرات اجتماعی است و نظام عرضه و تقاضا را در بخش اقتصادی، 

اجتماعی و حتی سیاسی دستخوش تغییر می کند و این مهم است.

علاوه بر معیار امید به زندگی، کدام شــرایط اجتماعی می تواند به زنانه شدن 
سالمندی منتهی شود؟

پُر واضح است بخش مهمی از این زنان، مجرد قطعی یا زنان مطلقه ای هستند که 
دیگر ازدواج نکرده اند و آمار آنها هم کم نیست. وقتی که برآوردها از وجود بیش از 
یک میلیون و ۳۰۰ هزار نفر مجرد قطعی در کشور خبر می دهد و در سال های اخیر 
نیز طلاق افزایش یافته و شانس ازدواج مجدد زنان مطلقه یک نهم مردان است، 
می توان گفت به زنانه شدن سالمندی نزدیک هستیم. بر اساس آمار، در سال ۱۴۰۵ 
به ازای هر ۱۰۰ زن سالمند، ۸۸ مرد ســالمند خواهیم داشت. در واقع زنانه شدن 

سالمندی در آینده جدی است.

چنانچه بر اساس پیش بینی ها سرانجام با پیری جمعیت مواجه شویم؛ چه 
چالش های جدید دیگری در انتظارمان خواهد بود؟

می دانیم که بسیاری از ســالمندان با نشانگان )ســندروم( آشیانه خالی)نوعی 
پژمردگی روانی(  مواجهند که آنها را به شــدت آزار می دهد. مشــکل خالی شدن 
خانه از فرزندان برای فرد سالمند به ویژه در کشورهایی همچون ایران که خانواده 
دارای جایگاه و ارزش مهمی است بیشتر از سایر کشورها از جمله کشورهای غربی 
احساس می شود. این سندروم تهدید بزرگی برای سلامت سالمند است چرا که 
پس از رفتن فرزندان غربت و تنهایی شدید او را محاصره می کند و با کمرنگ شدن 

شبکه های اجتماعی پیشین  ضربه های جدی روانی به سالمند وارد می شود.

این پیامدها چگونه باید چاره اندیشی شوند؟
حقیقت  این است که جای مداخلات روانی مناسب و اثربخش برای پیشگیری از 
بروز مشکلات روحی روانی سالمندان در کشور بسیار خالی است؛ به عبارت دیگر 
سیستم های درمانی خدمات جامع و شایســته ای به سالمندان ارائه نمی دهند. 
در کشور انگلستان وقتی که ســازمان خدمات بهداشت ملی متوجه شد بیش از 
۹ میلیون نفر »بحــران تنهایی« دارند و ضرر این تنهایی از مصرف ۱۵ نخ ســیگار 
در طول روز بیشــتر اســت و بیش از ۳۲ میلیارد پوند به اقتصاد آن خسارت وارد 
 می شود، »وزارت امور تنهایی« تشکیل شد. اگر همین دیدگاهِ مسئله محور در کشور 
حاکم باشد، باید نهادی برای امور ســالمندان تشکیل داد و از همین امروز به فکر 

نیازها و امور آنها باشیم.

در پیش بینی نیازها و ارائه خدمات به سالمندان که در سال های پیش رو بر 
تعداد آنها نیز افزوده می شــود، چگونه باید حرکت کرد؟ آیا می توان برای همه آنها 

نسخه واحد پیچید؟ رویکردهای جامعه شناسی در این باره چیست؟

جامعه شناسی ســالمندی بر مبنای چهار نظریه، تیپ های ســالمندان را شامل 
درون گزین، فعال، مستمر و منعطف تقسیم بندی کرده است.

بر اساس نظریه »عدم تعهد« فرد در دوران میانســالی فناپذیری و مرگ خود را 
یاد می کند و به تدریج برخوردهای خود را با دیگران کاهش داده و همزمان جامعه 
نیز به طور متقابل فرد را از خود جدا می کند. سالمندان از کار همیشگی که در طول 
سنین میانسالی انجام می دادند جدا شــده اند و وقت خود را صرف فعالیت های 
شخصی و مربوط به خود کرده اند. طبق این نظریه فرد پیر به میل خود، خویشتن را 
کمتر با جامعه درگیر می کند و دارای روش های دفاعی درون گرایی و درون گزینی 
 اســت که با آنها تعادل جدیدی را برقرار ســاخته و با تغییرات متعدد ســالمندی 

سازگاری می یابد.
نظریه دوم، فعالیت است که بر اساس آن بزرگســالانی که فعال می مانند روابط، 
سرگرمی ها و علایق جدیدی به دست می آورند و با احساس رضایت و آرامش پیر 
می شوند. طبق این نظریه یک بزرگسال نمونه کسی است که ارتباطات اجتماعی 
خود را حفظ کرده و با فعالیت های جمعی، مسافرت  و داشتن سرگرمی مشغول 
است. بنابراین فعالیت پیری موفقیت آمیز ایجاب می کند که نقش های جدیدی 
کشف شود و یا برای حفظ نقش های قدیم وســایل تازه ای به وجود آید. در واقع 

افرادی که فعال باقی می مانند با احساس رضایت پیر می شوند.
در نظریه سوم که استمرار نام دارد؛ شخصیت افراد با افزایش سن تغییر پیدا نمی کند 
و رفتار آنها بیشتر قابل پیش بینی می شود. آنها در عادت ها، پایبندی ها، ارزش ها و 
به ویژه در راهی که با توجه به موقعیت اجتماعی خود برگزیده اند، تداوم و استمرار را 
حفظ می کنند؛ بنابراین، با آگاهی به این عوامل می توان پیش بینی کرد آنها چگونه 
پیر می شوند؛ به طور مثال شخصی که در جوانی ســازگاری خوبی داشته آن را در 
ســنین بعدی ادامه می دهد. این نظریه می گوید افراد همچنان که پیر می شوند 

سطح ثابتی از فعالیت را حفظ می کنند.
اما در نظریه تعاملی، افراد با توجه به خصوصیات خود و شرایط محیط از مسئولیتی 
که دارند به مسئولیت و نقش دیگر می روند و ســعی دارند نقش و وظیفه خود را 

اصلاح و متعادل کرده و الگویی مرکب از نقش های متفاوت به خود گیرند.
بنابراین، با توجه به این تقسیم بندی جامعه شناسی نباید برنامه ریزی ها با این هدف 
اجرا شود که همه سالمندان را فعال کنیم در حالی که برخی سالمندان طبق نظریه 
عدم تعهد، مایل به درون گزینی هستند، برخی دیگر طبق نظریه استمرار می خواهند 
به همان رویه که در تمام این سال ها زندگی کرده اند ادامه دهند و برخی دیگر نیز طبق 

نظریه تعاملی، خود را با سالمندی و اقتضائات آن وفق می دهند.

آنچه بر اســاس آمار همواره از پدیده ســالمندی منعکس می شــود ارقام و 
نمودارهایی است که بیشتر بر تعداد سالمندان تمرکز دارد. با این مقدمه آیا معتقدید 
در برنامه ریزی ها و تصمیم سازی ها باید بین سالمندان جوامع مختلف تمایز قائل 

شویم؟
طبق پژوهش ها نسبت جوانی جمعیت شهری ایران در مناطق حاشیه ای از نظر 
کمی، وضعیت مطلوبی دارد. شهرهای حاشیه کشور با پدیده جوانی جمعیت روبه رو 
بوده اما در مرکز و به ویژه کلانشهرها جمعیت شهری پیر است. شاخص »بار تکفل 
در جمعیت شهری ایران«، نشان می دهد شهرهای حاشیه کشور از بار تکفل بالاتری 
برخوردار هســتند که این موضوع به دلیل بالا بودن نرخ باروری عمومی و زاد و ولد 
نسبت به شهرهای مرکزی است. این شاخص نیز سالمندی جمعیت در شهرهای 
مرکزی ایران و کلانشهرها را تأیید می کند. همچنین بالا بودن میزان زاد و ولد و جوانی 
جمعیت، شاخص »نســبت حمایت بالقوه« را در جمعیت شهری مناطق حاشیه 
کشور، مثبت ارزیابی کرده است به این معنی که سالمندان در مناطق شهری حاشیه 
کشور از حمایت مادی و معنوی بیشتر در آینده برخوردار خواهند بود؛ به طوری که در 
برخی از شهرها این مقدار به ۶۳ نفر می رسد؛ یعنی یک سالمند از حمایت ۶۳ نفر 
از بستگان برخوردار خواهد بود. این در حالی است که در مناطق شهری بزرگ این 
تعداد تا حدود دو نفر کاهش می یابد؛ یعنی یک سالمند می تواند از حمایت ۲ نفر 
از بستگانش برخوردار باشد. بررسی ها نشان داده شیب سالمندی در اصفهان نیز 
تندتر از میانگین کشوری و نزدیک به ۱۲ درصد جمعیت اصفهان بالای ۶۰ سال است؛ 
بنابراین، توجه به این آمارها در برنامه ریزی ها ضروری اســت تا پیامدهای پنهان 
سالمندی نیز که در سال های آینده بیشتر نمود می یابد بر اساس نیازهای واقعی و 

پراکندگی جمعیت سالخوردگان چاره اندیشی و برنامه ریزی شود.
به گزارش »ایرنا«، اســتان اصفهان اکنون با بیش از پنج میلیــون و ۴۰۰ هزار نفر 

جمعیت در شاخص های جمعیتی روند کاهشی دارد.
به گفته مسئولان، اگر هفت یا هشت ســال آینده نرخ رشد منفی جمعیت جبران 
نشود، بین ســال های ۱۴۲۵ تا ســال ۱۴۳۰، یک ســوم جمعیت استان در سن 

سالمندی قرار می گیرند.
طبق آخرین آمــار موجود جمعیت ایــران حدود ۸۶ میلیون نفر اســت که با این 

احتساب اصفهان، حدود ۶ درصد از جمعیت کل کشور را شامل می شود.

جامعه
 چهارشنبه ۱۶ آبان ۱۴۰۳ / ۴ جمادی الاولی  ۱۴۴۶ / ۶ نوامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۱۹

رئیس سازمان نظام پرستاری اصفهان هشدار داد: در صورت بی توجهی 
مسئولان به مطالبات پرستاران، ســلامت جامعه به شدت تحت تأثیر 

قرار می گیرد. 
علیرضا فرقدانی در نشست خبری با اشاره به فرا رسیدن »روز پرستار« 
افزود: این سازمان از مهر سال گذشته به طور شبانه روزی در تلاش بوده 
است تا مطالبات صنفی پرستاران را پیگیری کند، اما به رغم وعده های 
مسئولان، بسیاری از این موارد هنوز محقق نشده و مشکلات همچنان 
پابرجاست. وی با اشاره به اعتراضات صنفی اخیر پرستاران گفت: برخی 
از پرستاران حضور در جشن ملی روز پرستار را تحریم کردند زیرا احساس 
می کنند حقشــان ادا نشــده اســت و ما تا دو روز مانده به روز پرستار 
 هیچ اقدام مؤثری از ســوی مسئولان مشــاهده نکردیم و این موضوع 
موجب تأسف است. فرقدانی گفت: تعرفه های موجود هیچ سنخیتی با 

شأن و کرامت پرستاران و جایگاه آنها در نظام درمان کشور ندارد.
وی تصریح کرد: در دوره ریاست  جمهوری شهید رئیسی هم مواردی از 

جمله »فوق العاده خاص کارکنان نظام سلامت« تصویب شد اما ضریب در 
نظر گرفته شده برای آن پایین تر از حد انتظار جامعه پرستاری بود و عملی 
نشد. رئیس سازمان نظام پرستاری اصفهان یادآور شد: ۱۷ سال است 
که تعرفه های خدمات پرستاری در کشور بلاتکلیف مانده و این در شأن 
این قشر نیست و آنها سال هاست با حقوق های ناچیز و اضافه کاری های 

نامناسب، دست و پنجه نرم می کنند.
وی همچنین خطاب به نمایندگان مجلس شورای اسلامی گفت: شما 
در دوره انتخابات وعده دادید که برای پرستاران کاری انجام می دهید اما 
پس از ورود به خانه ملت، چه اقداماتی برای حمایت از این قشر صورت 
دادید. رئیس ســازمان نظام پرســتاری اصفهان افزود: سازمان نظام 
پرستاری قانونگذار نیست، مطالبه گر است و ما موظفیم بر اساس وظیفه 

ذاتی خود به این مجموعه خدمت ارائه دهیم.
وی گفت: مشکل ما در سطح کلان کشور است، همه قوانین در خانه ملت 
تصویب می شود، اما برخی نمایندگان در برخورد با قانون، سلیقه ای عمل 

می کنند. فرقدانی با اشاره به اینکه در یک سال گذشته یکهزار و۵۰۰ نفر 
پرستار از کشور خارج شده اند، گفت: کار پرستار تنها پتو انداختن روی بیمار 
نیست، پرستاری در کشور ما به ســمت مقطع دکترا پیش رفته است و 

اکنون کشورهای دیگر در حال جذب پرستاران ما هستند.
رئیس نظام پرستاری اصفهان در ادامه هشدار داد: اگر وضعیت پرستاری 

به زودی بهبود نیابد، نظام سلامت و مردم کشور آسیب خواهند دید.
وی تأکید کرد: سلامت مردم باید در اولویت قرار گیرد، به خصوص اینکه 

در دوران کرونا، این موضوع به اثبات رسید.
رئیس سازمان نظام پرستاری اصفهان گفت: ما از دولت انتظار داریم که 

به خواسته های ما گوش دهد و به وعده های خود عمل کند.
فرقدانی تصریح کرد: در آستانه روز پرســتار، نیاز به اقدام فوری و توجه 
بیشتر مســئولان به مطالبات جامعه پرستاری بیش از پیش احساس 
می شود و جامعه پرســتاری باید مورد حمایت قرار گیرد چرا که توجه به 

مطالبات آنان برای بهبود نظام سلامت کشور ضروری است.

مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان گفت: هفته گذشته تندباد به ۷۵۰۰هکتار از درختان سیب سمیرم و 
پادنا آسیب زد و توصیه به کشاورزان و باغداران این است که محصولات را برداشت کنند. منصور شیشه فروش در 
گفت وگو با خبرنگار »مهر«اظهار کرد: از روز شنبه دو جبهه هوای سرد شمالی و غربی وارد استان اصفهان شد. وی 
اضافه کرد: با ورود این جبهه هوای سرد بارش هایی را در فریدونشهر، پشت کوه موگویی و اسلام آباد به میزان ۹ 
میلیمتر داشتیم و در خوانسار، گلپایگان، میمه و شمال استان نیز بین ۵ تا ۷ میلیمتر بارش گزارش شد. مدیرکل 
مدیریت بحران استانداری اصفهان با بیان اینکه پیش بینی شده است که این سامانه به علت اینکه رسوبات خود 
را از دست داده به صورت تندباد انرژی خود را تخلیه کند، گفت: تا چهارشنبه شب شاهد تندباد و طوفان لحظه ای 
در مناطق مختلف استان از جمله غرب، جنوب و مرکز خواهیم بود و در مناطق شمال و شرقی این پدیده همراه با 
گرد و خاک خواهد بود. وی با بیان اینکه هفته گذشته تندباد باعث شد ۷ هزار و ۵۰۰ هکتار از درختان سیب سمیرم 
و پادنا آسیب ببیند، اضافه کرد: توصیه به کشاورزان و باغداران این اســت که محصولات قابل برداشت را زودتر 
برداشت کنند. شیشه فروش با بیان اینکه هنوز ۵۰۰ خانوار عشایر در سمیرم و فریدونشهر حضور دارند، تصریح کرد: 
به آنها تاکید شده است که برای اینکه گرفتار حوادث طبیعی نشوند هرچه زودتر به مناطق قشلاقی بروند. مدیرکل 
مدیریت بحران استانداری اصفهان اضافه کرد: در حال حاضر همچنان ۱۵۰ تیم امدادی در سطح استان در حالت 

آماده باش هستند و این آماده باش تا چهارشنبه شب)امشب( ادامه خواهد داشت.

رئیس سازمان نظام پرستاری اصفهان:

غفلت از مطالبات پرستاران، سلامت جامعه را به خطر می اندازد
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان خبر داد؛

خسارت تندباد به 75۰۰هکتار  از درختان سمیرم

مفاد آراء
8/174 هیات موضوع قانــون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد 
سند رسمی آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شــماره  140360302018001912 مــورخ 1403/07/12 هیأت اول/دوم 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی 
مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک دولت آباد برخوار تصرفــات مالکانه بلامعارض 
 متقاضی آقای روح اله قربانی سینی فرزند محمدعلی به شماره شناسنامه 693 نسبت به 
شش دانگ یک قطعه باغ به مساحت 8407.54 متر مربع از  قسمتی از پلاک 407 اصلی 
واقع در اصفهان اراضی خسروآباد سین بخش 16 حوزه ثبت ملک دولت آباد خریداری 
طی نقل و انتقال عادی از سند رسمی به شماره 21707 – 1346/05/18 دفترخانه 86 

به نام متقاضی محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورتی انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/08/16

 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/09/01 
م الف: 1819871 مهدی ذکاوتمندجزی اداره ثبت اسناد و املاک برخوار  

مفاد آراء
8/175 هیات موضوع قانــون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد 
سند رسمی آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شــماره  140360302018001910 مــورخ 1403/07/12 هیأت اول/دوم 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک دولت آباد برخوار تصرفــات مالکانه بلامعارض متقاضی 

آقای روح اله قربانی سینی فرزند محمدعلی به شــماره شناسنامه 693 نسبت به شش 
دانگ یک باب دامداری به مساحت 9893.36 متر مربع از  قسمتی از پلاک 407 اصلی 
واقع در اصفهان اراضی خسروآباد سین بخش 16 حوزه ثبت ملک دولت آباد خریداری 
طی نقل و انتقال عادی از سند رسمی به شماره 21707 - 1346/05/18 دفترخانه 86 

به نام اصفهان مالکیت رضا قربانی فرزند علی محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورتی انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/08/16 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/09/01 

م الف: 1819882 مهدی ذکاوتمندجزی اداره ثبت اسناد و املاک برخوار  
فقدان سند مالکیت

8/176 شــماره نامه: 140385602024008467- 1403/08/12 نظر به اینکه سند 
مالکیت  دو دانگ مشاع از ششدانگ پلاک ثبتی شماره 18  فرعی از 4849  اصلی واقع 
در بخش پنج  اصفهان ذیل ثبت 79277 در  صفحه 163 دفتــر املاک جلد 649  بنام 
منصور یوسفیان جزی تحت شماره چاپی 593332  ثبت و صادر و تسلیم گردیده است 
و به موجب سند رهنی شــماره 58971  مورخ 1371/02/09 دفترخانه اسناد رسمی 12 
اصفهان در رهن بانک ملت می باشد ســپس خانم الهام شیران طبق وکالتنامه 98455 
مورخ 1403/07/11 دفترخانه اســناد رســمی 83 اصفهان  با ارائه درخواست کتبی به 
شماره وارده 1403/5283  مورخ 1403/07/14 به انضمام دو برگ استشهادیه محلی که 
امضا شهود آن ذیل شماره 34729 و رمز تصدیق 649755  مورخ 1403/08/12 رسیده 
است مدعی است که سند مالکیت آن به علت جابجایی مفقود گردیده است و درخواست 
صدور المثنای سند مالکیت ملک فوق را نموده اســت.  لذا مراتب  به استناد تبصره یک 
اصلاحی ذیل ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شود چنانچه کسی 
مدعی انجام معامله نســبت به ملک مرقوم یا وجود ســند مالکیت نزد خود می باشد از 

تاریخ انتشــار این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل ســند 
مالکیت یا سند معامله به این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل 
سند مالکیت به ارائه کننده سند مسترد گردد بدیهی است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی 
نرسید یا در صورت اعتراض اصل سند مالکیت یا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور 
سند مالکیت المثنی طبق مقررات خواهد شد. م الف: 1821224 شبان رئیس منطقه 

ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان
فقدان سند مالکیت

8/177 شــماره نامــه: 140385602025010775- 1403/08/13 نظــر بــه اینکه 
خانــم بهاره قطــره ســامانی فرزند هدایت الــه طبق گواهــی حصر وراثت شــماره 
140009390007519963 مــورخ 1400/07/17 شــعبه 10 شــورای حل اختلاف 
اصفهان و طبق قیم نامه شــماره 140009990022835114 مــورخ 1400/06/31 
شعبه 2 سرپرســتی اصفهان به عنوان قیم بردیا شــیرانی بیدآبادی ورثه محمد شیرانی 
بیدآبادی با تسلیم دو برگ استشهاد شهود شماره 20266 مورخ 1403/7/30 دفترخانه 
163 اصفهان مدعی مفقود شدن سند مالکیت 1/5  دانگ مشاع از ششدانگ پلاک ثبتی 
شــماره 404 فرعی از  12 اصلی واقع در بخش 14ثبت  اصفهان که تحت شماره چاپی 
065905 در صفحه 139 دفتر 116 ذیل ثبت 14998 به نام مهناز باغبانی الیادرانی صادر 
شده و طبق سند انتقال شماره 24285 مورخ 1399/12/20 دفترخانه اسناد رسمی 163 
اصفهان مقدار 8/33 حبه از 18 حبه مشاع از 72 حبه ششدانگ به محمد شیرانی نامبرده 
انتقال قطعی شده است و نامبرده اظهار داشته که ســند مالکیت مرقوم در اثر جابجایی 
مفقود گردیده و تقاضای صدور ســند مالکیت المثنی نموده است.  لذا مراتب  به استناد 
تبصره یک اصلاحی ذیل ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شــود 
 چنانچه کسی مدعی انجام معامله نســبت به ملک مرقوم یا وجود سند مالکیت نزد خود 
می باشــد از تاریخ انتشــار این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خــود را کتبا ضمن 
ارائه اصل سند مالکیت یا ســند معامله به این اداره تسلیم و رســید اخذ نماید تا مراتب 
صورتمجلس و اصل سند مالکیت به ارائه کننده سند مسترد گردد بدیهی است اگر ظرف 
مدت مقرر اعتراضی نرسید یا در صورت اعتراض اصل سند مالکیت یا سند معامله ارائه 
نشود اقدام به صدور سند مالکیت المثنی طبق مقررات خواهد شد. م الف: 1820548 

ابوالفضل شهریاری نائینی مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک غرب اصفهان

فقدان سند مالکیت
1403 نظــر /08 8 شــماره نامــه: 140385602033003548- 12/ /178 
  به اینکه اســناد مالکیت دو دانگ مشــاع از  ششــدانگ یکباب ســاختمان مرغداری
 و محوطه جنب آن به مســاحت 1120 متر مربع به شماره پلاک 2361 فرعی از 150- 
اصلی واقع در ده برز رود جزء بخش 10  حوزه ثبتی نطنز  به نام ماشااله توانگری برزی 
 در صفحه 310 دفتر 18 املاک با شماره چاپی 752188 و چهار دانگ مشاع از ششدانگ
  پلاک مرقوم به نام ســید محمــود عزیزی بــرزی در صفحه 308 دفتــر 18 املاک
  با شــماره چاپــی 752187 ثبت و صادر گردیده اســت و ســپس برابر ســند قطعی 
 شــماره 73330 مــورخ 1382/07/09 دفتر 7 نطنز ششــدانگ پــلاک ثبتی مرقوم
  به آقای ســید عزیــز عزیزی بــرزی فرزند جمــال منتقل گردیده اســت لــذا آقای
 سید عزیز عزیزی برزی برابر درخواســت به شماره وارده  140321702033005344 
امضــاء  کــه  استشــهادیه  بــرگ  دو  بــه  منضــم   1403 /07 /07  مــورخ 
شــهود آن ذیــل شناســه یکتــا 140302155884000437 و رمــز تصدیــق 
 215037 بــه تاییــد دفترخانــه اســناد رســمی شــماره 7 نطنــز رســیده اســت
 و 2 برگ استشــهادیه که امضاء آن ذیل شناســه یکتا 140302155884000548 و 
 رمز تصدیق 493103 به تایید دفترخانه اســناد رســمی شــماره 7 نطنز رسیده است
  مدعی مفقــود شــدن ســند مالکیــت مرقــوم در اثر اســباب کشــی می باشــد 
 و درخواســت ســند مالکیــت المثنی ملــک فوق را نمــوده  لــذا مراتب به اســتناد 
تبصره یک اصلاحی ذیل ماده 120 آیین نامه قانون ثبت  در یک نوبت آگهی می شــود 
 چنانچه کسی مدعی انجام معامله نســبت به ملک مرقوم یا وجود سند مالکیت نزد خود
 می باشــد از تاریخ انتشــار ایــن آگهی ظــرف مــدت ده روز اعتراض خــود را کتباً 
 ضمن ارائه اصل ســند مالکیت یا ســند معامله به این اداره تسلیم و رســید اخذ نماید
  تــا مراتــب صورتمجلــس و اصل ســند مالکیــت بــه ارائه کننده ســند مســترد 
گردد بدیهی است اگر ظرف مهلت مقرر اعتراضی نرســید یا در صورت اعتراض اصل 
سند مالکیت یا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور سند مالکیت المثنی طبق مقررات 

خواهد شد. 
م الف: 1820371 

رحمت اله شاهدی مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نطنز 



سرمربی اسپانیایی تیم ملی هندبال ایران در مورد دیدار تدارکاتی با عراق بیان کرد: برایم مهم بود ابتدا اردویی داشته باشیم تا بیشتر با بازیکنان آشنا شوم و مهمترین 
مسئله تست تیم خودمان است. برای این منظور مهم است که تمرین کنیم و عملکرد بازیکنانمان را ببینیم. در این زمان خیلی نیازی به آنالیز حریفمان نیست. رافائل 
گیخوسا کاستیو افزود: سه هدف کلی در ذهن دارم؛ ابتدا دوست دارم تیم ملی زنان و مردان به مسابقات جهانی برسند. در مرحله دوم می خواهیم در بازی های پیش 
رو مدال بگیریم و قطعاً نگاهی هم به قهرمانی داریم و دوست داریم در آسیا قهرمان شویم. او در پاسخ به اینکه مشکل هندبال ایران را در چه می بیند و برایش چه 
راه حلی دارد، گفت: این ورزش است و با ریاضی متفاوت است. من هم جادوگر نیستم که عصایم را بزنم و همه چیز را حل کنم. همه را آنالیز می کنم پس دارم سعی 
می کنم دلیل باخت های قبلی را پیدا کنم ولی در کنارش باید نگاهی هم به آینده داشته باشم. باید بدانم اشتباه بازیکن یا مربی بوده یا برتری حریف دلیل آن بوده اما 

تنها جواب قاطعانه این است که باید بیشتر تمرین کنیم و بهتر از رقبایمان کار کنیم. اگر این شیوه را انجام دهیم به برنده شدن نزدیک می شویم.

سرمربی اسپانیایی تیم ملی ایران: جادوگر نیستم!

ماتئوس: بایرن نیاز به مرموش ندارد
اسطوره بایرن مونیخ، معقتد اســت با وجود مهاجمان زیاد در ترکیب باوارایی ها، این تیم نیازی به 

خرید عمر مرموش ندارد. 
به گزارش »ورزش سه«، عملکرد درخشان مرموش، ستاره مصری آینتراخت فرانکفورت، منجر به 
علاقمندی باشگاه بایرن مونیخ به این مهاجم گلزن شده و این روزها شایعات زیادی درخصوص 

آغاز مذاکرات مدیران بایرن با مدیران فرانکفورت بر سر جذب این بازیکن مطرح شده است. 
با این حال لوتار ماتئوس بر این باور است که مرموش در مقطع کنونی نمی تواند کمک زیادی به بایرن 
کند. ماتئوس که به عنوان کارشناس در برنامه اســکای اسپورت آلمان حضور داشت در موردعلاقه 
بایرن به مرموش گفت: »اگر جای او بودم، از پیشنهاد بایرن احساس افتخار می کردم. اما بعدش از 
خودم می پرسیدم که من قرار است در کجای زمین برای بایرن بازی کنم؟ قطعاً هری کین نیمکت 

نشین نمی شود.« 
وی افزود: »بازیکنانی همچون ســرژ گنبری، لروی ســانه و کینگزلی کومان نیز به این راحتی ها 
حضور در ترکیب اصلی را از دســت نمی دهند. بنابراین مرموش اگر به تیم اضافه شود کار سختی 
برای فیکس شدن دارد.«  ماتئوس ادامه داد: »توصیه من به مدیران بایرن این است که آن دسته 
از بازیکنانی که کادرفنی به آنها اعتقاد ندارد را بفروشند. با توجه به اسکواد فعلی، من هیچ نیازی به 
خرید عمر مرموش نمی بینم. اما اگر تصمیم به فروش گنبری، کومان و یا ســانه گرفته شود، آنگاه 

خرید مرموش بسیار جذاب خواهد بود.«

سرالکس بی خیال پول، فقط تفریح!
سر الکس فرگوسن باتوجه به افزایش سن در حال کناره گیری از فعالیت های اقتصادی خود است.

به گزارش »خبرآنلاین«، الکس فرگوسن وقتی سرمربی آبردین نام داشت و به منچستریونایتد 
نیامده بود، شرکتی را در اسکاتلند تأسیس کرد که در آن دارایی ها و یادگاری های ورزشی در موزه ها 
و دانشگاه ها به نمایش در می آید. فرگوسن این شرکت را در سال 1983 تأسیس کرد و همسرش 

لیدی کتی تا قبل از مرگ مدیریت آن را در دست داشت. 
فرگوسن این کمپانی را به ارزشی بیش از 24 میلیون پوند رساند و در سال های اخیر رشد بیشتری 
را تجربه کرده است؛ با وجود این، پیرمرد اسکاتلندی سعی دارد مدیریت این مجموعه را واگذار کند 
و رسانه ها دریافته اند که او مدتی قبل از مدیریت این مجموعه استعفا کرده تا پسرانش مسئولیت 
را به دست بگیرند.  الکس فرگوســن در تمام ســال های فعالیت فوتبالی، چندین کسب و کار و 
مدیریت در شرکت ها و مجموعه های مختلف داشته و در ســال های اخیر تعداد آنها را کم کرده. او 
اکنون تقریباً از تمامی فعالیت هایی که تاکنون داشته کناره گیری کرده تا آرامش بیشتری را در ادامه 

زندگی تجربه کند.

امباپه متهم اول سهل انگاری در  رئال
مدیریت رئال مادرید با ستاره فرانسوی خود در مسائل دفاعی دچار مشکل شد.

به گزارش »فارس«، »کم کاری امباپه در کارهای دفاعی معضل رئال«، این گزارش اخیر نشــریه 
رلوو اسپانیا از مشکلی اســت که ستاره فرانسوی برای قوهای ســپید ایجاد کرده است. امباپه در 
ال کلاسیکو با 8 کیلومتر دوندگی نســبت به بقیه بازیکنان رئال 3 تا 4 کیلومتر کمتر دویده است. 
ستاره فرانسوی در ال کلاسیکو 8 بار در آفســاید قرار گرفت و موقعیت های زیاد رئال را به هدر داد. 

امباپه علی رغم مشکلات خط حمله وظایف دفاعی خود درست انجام نداده است.
نشریه اسپانیایی می نویسد که آنچلوتی معتقد اســت که »امباپه در کارهای دفاعی سهل انگاری 
می کند« و باید این مشکل حل شود. بر اساس گزارش رلوو، کم کاری امباپه در کارهای دفاعی باعث 
شده تا بلینگام در خط میانی با فشار زیادی مواجه شــود به همین خاطر »مدیران رئال به امباپه 

هشدار لازم را دادند«.

خبر روز

تانک کشتی روس: 

قاسم پور قوی تر از تیلور بود
عبدالرشید ســعداله یف برای ششمین بار 
قهرمان کشتی آزاد جهان شــد. او در مبارزه 
پایانی بــه راحتــی میریانی مایتســورادزه 
گرجستانی را شکســت داد )۶ بر صفر( اما 
در نیمه نهایی کار بسیار سختی را پشت سر 
گذاشــت و در آخرین ثانیه ها کامران قاسم 
پور را شکســت داد. قبل از آن تانک کشتی 
روس با اطمینان دیوید تیلــور آمریکایی را 
برد. ســعداله یف در گفت وگویی در واکنش 
به لحظه سرنوشت ســاز مبارزه نیمه نهایی 
با قاسم پور،گفت: »قاسمپور را کمی دست 
کم گرفتم. او بســیار آماده و بــا انگیزه بود. 
در وقت دوم احســاس کردم او دیگر خسته 
شده. حرکتی که او روی من انجام داد )زیر 
گرفتن( می خواســتم خودم روی او انجام 
دهم. اما من لحظه را از دست دادم و اشتباه 
کردم. اصلًا ناامید نشــدم، تا آخر جنگیدم. 
من از همان ابتدا می خواستم این حرکت را 
روی او انجام دهم. او فرصــت نداد و نداد و 
نداد اما در نهایت نتیجه گرفتم. او افتاد. اگر 
3۰ ثانیه دیگر فرصت داشتم، فکر می کنم او 
دیگر نمی توانست کشتی بگیرد بنابراین در 
نهایت مجبور شدم ریسک کنم.« او در پاسخ 
به این ســئوال که »روی گردنت، خیلی خط 
و خش افتاده و جای خون دیده می شــود. 
چه کســی این کار را کرده؟«، گفت: »بیشتر 
کشــتی گیر ایرانی.« او در واکنش به اینکه 
خیلی راحت مقابل دیوید تیلور پیروز شــده 
عنوان کرد: »هواداران کشــتی آزاد سه چهار 
ســال منتظر این مبارزه بودند. من بســیار 
آماده و با انگیزه بــودم. او از نظر بدنی کمی 
ضعیف تر از قاسمپور است اما بسیار تکنیکی 
است و در همه شرایط کار می کند، بنابراین ما 
نمی توانیم جلوی او آرامش داشته باشیم.«

فوتبال جهان

عکس خبر

 سعید و سردار 
آماده تقابل با الکویت

تیم شــباب الاهلی امشب با حضور 
سعید عزت اللهی و سردار آزمون نیز 
دو ستاره ایرانی خود به مصاف تیم 
الکویت خواهد رفــت. آزمون در این 
فصل تاکنون با 9 گل و عزت اللهی با 
3 گل برای تیم خود جزو مهره های 

مؤثر تیم اماراتی بوده اند.

چند روز پیــش از بازی اســتقلال و النصر در هفته 
سوم لیگ نخبگان آسیا بود که بخشی از اسناد مالی 
باشگاه اســتقلال در ســامانه کدال منتشر و باعث 

ایجاد موج جدیدی از حواشی در این باشگاه شد. 
به گزارش »فوتبالی«، این اســناد نشــان می داد 
رامین رضاییان پیش از پیوســتن به استقلال، 3۵ 
میلیارد تومان پیش پرداخت دریافت کرده اســت 
که رقم بســیار سنگینی محســوب می شود. کاملًا 
واضح اســت قرارداد رامین رضاییان با استقلال، از 
سایر بازیکنان بیشتر اســت و حتی گفته می شود 
این موضوع باعث دودستگی و حتی چنددستگی 
در استقلال شــده؛ چرا که قرارداد برخی از بازیکنان 
قدیمی استقلال، 2۰ میلیارد تومان از پیش پرداخت 
رامین کمتر است! جالب اینجاست که گفته می شود 
قرارداد رضاییان با استقلال 7۰ میلیارد تومان است 

و او با دریافت نیمی از مبلغ کل قراردادش حاضر به 
امضای آن شده اســت. اما در اتفاقی عجیب کمی 
بعد فرشید سمیعی در این باره گفت: »مبالغی که در 
رسانه ها مطرح می شود درست نیست. 3۵ میلیارد 
تومان "تمام" قرارداد رامین رضاییان با اســتقلال 
است!« اما سئوالاتی در این باره پیش آمده بود. مثلًا 
این که کدام باشگاه همه مبلغ قرارداد یک بازیکن 
را همان ابتــدای فصل پرداخت می کنــد؟ یا اینکه 
اگر این مبلغ، کل قرارداد رضاییان اســت پس چرا 
در اسناد منتشر شــده در کدال، این مبلغ در ستون 
پیش پرداخت ها ثبت شــده اســت؟ این ابهامات 
باعث شــده بود باورِ درســت بودن ادعای سمیعی 
درباره قرارداد رضاییان سخت شود. اما سمیعی در 
گفت وگوی اخیرش با برنامه »فوتبال برتر« دوباره 
این ادعا را مطرح کرد و حتی گفت این مسئله درباره 

جلال الدین ماشاریپوف هم صادق است و او هم کل 
مبلغ قراردادش را گرفته است! اما واقعیت این است 
که هیچ کس حرف های سمیعی درباره رضاییان را 
باور نمی کند. رضاییان با سپاهان قراردادی 3 ساله 
داشت که فقط یکســال از آن باقی مانده بود. همه 
شــنیده بودند که هر تیمی به رضاییان پیشنهادی 
بیشتر از سال سومِ قراردادش با سپاهان بدهد )۵۰ 
میلیارد تومان( او می پذیرد. باشگاه استقلال هم با 
پیشــنهادی 7۰ میلیاردی که بخشی از آن یعنی 1۵ 
میلیارد تومان صرف رضایتنامه رامین رضاییان شده 

او را به خدمت گرفت.

اصرار عجیب مدیرعامل استقلال؛ 

قرارداد رضاییان 35 میلیارد بود و پرداخت شد!

عکس: خبر ورزشی

لیگ برتر بوی گل نمی دهد. مهاجمان این  مرضیه غفاریان
رقابت ها عطشی برای گلزنی ندارند. برخی 
از آنها هم طلسم شده اند و هر چه می زنند به در بسته می خورد؛ نه اینکه 
دلمان خوش باشد به اینکه عملکرد مهره های دفاعی و گلرها مانع از گلزنی 
مهره های هجومی می شود نه! این بی دقتی فورواردهای لیگ و کیفیت 
پایین آنهاست که بهترین موقعیت ها برای گشودن سنگر رقیبان را برباد 
می دهد. چه اینکه بازیکنان شاغل در لیگ برتر در اکثر مواقع به راحتی از 
سد نه چندان مستحکم دفاعی حریفان عبور می کنند توپ را به جلو دروازه 
می رسانند اما در زدن ضربه نهایی تنها سیبلی که برای آنها محلی از اعراب 
ندارد تور دروازه رقیب اســت؛ یعنی توپ بخت برگشــته به هر نقطه ای 

شلیک می شود الا چهارچوب سنگر حریف!
بهترین شاهد بر این مدعا هم آماری است که پس از مسابقات برجای 
می ماند: خلق موقعیت قابل قبول؛ اما تعداد شوت های داخل چهارچوب 
در اکثر هفته ها به انگشتان یک دست هم نمی رســد و گل های به ثمر 
رسیده هم گاهی در عدد یک خلاصه می شود. کافی است تعداد گل های 
ثبت شــده در لیگ 24 تا به اینجای کار را در نظر بگیرد تا شما هم بر این 
موضوع صحه بگذارید: 139 گل در 7۵ بازی؛ یعنی میانگین 1/8۵ گل در 
هر بازی! این آمار را اگر با عملکرد تهاجمی تیم ها در مدت مشابه فصل 
گذشته مقایسه کنید بهتر به عمق فاجعه پی می برید. در فصل گذشته در 
پایان هفته دهم 1۶2 گل در لیگ برتر به ثمر رسیده بود؛ یعنی 23 گل بیشتر 

از فصل جاری و 2/1۶ گل در هر مسابقه. 
بدتر از همه اینکه یک سوم مسابقات بیست و چهارمین دوره لیگ برتر 
پشت سر گذاشته شــده اما تعدادی از برترین گلزنان فصل قبل حتی 
برای یک بار هم پایشان به گل باز نشده است. رضا اسدی گل سرسبد)!( 
مهاجمان گلنزن است.این مهاجم سپاهان در مدت مشابه فصل پیش با 
7 گل زده در 8 مسابقه لیگ برتری برای طلایی پوشان)2 بازی سپاهان 
به دلیل بازی های آسیایی این تیم به تعویق افتاده بود( و 2 گل در 3 بازی 
آسیایی، مجموعاً با 9 گل و 2 پاس گل در 11 بازی، عنوان برترین گلزن لیگ 
را از آن خود کرده بود و تأثیرگذارترین بازیکن این رقابت ها هم به شمار 
می آمد اما در فصل جاری در 9 بازی که برای طلایی ها به میدان رفته فقط 
یک پاس گل در کارنامه خود ثبت کرده است! دیگر مهاجمان برتر لیگ 
23 هم مانند اســدی روی دور ناکامی افتاده اند؛ با این تفاوت که جواد 
آقایی پور، رحمان جعفری و رضا جعفری مهاجمانی که لیگ گذشــته 
را با ایســتادن در رده برترین گلزنان لیگ در همسایگی اسدی به پایان 
رساندند، نهایتاً یکی دو بار طی 1۰ هفته گذشته موفق شده اند اسم خود را 

به عنوان گلزن مسابقات ثبت کنند.
عیسی آل کثیر هم به سرنوشت اسدی دچار شده است، گیریم که دقایق 
کمتری هم از هم قطار طلایی پوشش بازی کرده باشد. مهاجم خوزستانی 
پرسپولیس که فصل گذشته را با 9 گل و 2 پاس گل در لیگ برتر و 2 گل و 
یک پاس گل در بازی های آسیایی و قرار گرفتن در رده ششم مهاجمان 
برتر به پایان رساند و البته سهم بســزایی در رسیدن جام طلای لیگ به 
سرخ ها داشت در فصل جاری طلسم شده و تنها نقطه مثبت در کارنامه او 

نیز چون اسدی ثبت یک پاس گل در لیگ برای تیمش است. این عملکرد 
ضعیف و افت فاحش برترین مهره های هجومی فصل گذشته لیگ در 

عملکرد تیم های لیگ برتری در فاز هجومی تأثیر بسزایی داشته است.
اوضاع وقتی حادتر می شود که بیلان ضعیف مهاجمان لیگ در مسابقات 
داخلی به رقابت های بین المللی هم تسری می یابد؛ نتیجه آن می شود 
که مدعیان لیگ برتر ایران در رقابت با حریفان تا بن دندان مسلح خود 
در آسیا هم حرفی برای گفتن نداشته باشند و در خوشبینانه ترین حالت 
ممکن به تقسیم امتیاز با رقبا قناعت کنند. بهترین و دم دست ترین شاهد 
برای این مدعا هم آمار و ارقامی اســت که از رقابت اخیر سرخابی های 
پایتخت با تیم های آسیایی برجای مانده است. پرسپولیس در حالی به 
تساوی یک بر یک با الغرافه رضایت داد که با ۶ کرنر و ۶ شوت در چهارچوب 
نســبت به حریف قطری )1 کرنر و 3 شوت در چهارچوب( برتری نسبی 
داشــت اما با بی دقتی مهاجمان خود در نهایت نتوانست از سد الغرافه 
بگذرد؛ جالب آنجاست که گل برتری ســرخ ها در این بازی 2 دقیقه بعد 
توسط حریف پاســخ داده شــد که این خود بهترین دلیل برای اثبات 

عملکرد ضعیف مدافعان این تیم در سوی دیگر میدان است.
اما وضعیت حریف آبی پوش و دیرینه پرسپولیس به مراتب بدتر از تیم 
گاریدو است. استقلال نه تنها نتیجه را 3 بر صفر به الهلال واگذار کرد بلکه 
در ثبت آمار تهاجمی هم کارنامه ضعیف تری از حریف عربستانی داشت. 
اگرچه هر دو تیم در این بازی 13 موقعیت گل داشتند اما در این بین یاران 

نیمار 8 شوت در چهارچوب داشتند و تیم موسیمانه 4 شوت!

هرچند از تأثیر حضور ستاره های با کیفیت و گرانقیمت دنیای فوتبال در 
تیم های قدر آســیایی و فاصله آنها با خریدهای خارجی بنجل تیم های 
ایرانی نمی توان گذشــت اما افت فاحش مهاجمان کشورمان در گلزنی 
هم در این میان بی تأثیر نیست، چه اینکه پیش از این هم نماینده های 
کشورمان در چنین موقعیت هایی قرار گرفته بودند که با شم گلزنی همین 

فورواردها از سد رقبای پرمهره خود گذشته بودند. 
از اینها بدتر تأثیر عملکرد ضعیف مهره هــای هجومی وطنی در تیم ملی 
ایران است؛ جایی که شــاگردان ژنرال در پایان هفته سوم انتخابی جام  
جهانی 2۰2۶، در بین 18 تیم مرحله نهایی، از نظر گل زده، در رده شانزدهم 
قرار گرفتند و در کنار عراق با 2 گل زده، رده دوم ضعیف ترین خط حمله را 
به خود اختصاص دادند؛ یعنی فقط تیم های کویت و فلسطین با یک گل 
در 3 بازی، گل زده کمتری نسبت به تیم کشورمان داشتند. هرچند ایران 
در هفته چهارم با ثبت 4 گل در بازی بــا قطر این آمار را کمی ترقی داد اما 
نباید از این نکته غافل شد که هر 4 گل کشورمان در این بازی را لژیونر ها به 
ثمر رساندند. با این عملکرد ضعیف خطوط حمله لیگ باید اذعان کرد اگر 
کلیدی برای قفل سنگینی که به پای مهاجمان حاضر در بالاترین سطح 
مسابقات فوتبال باشگاهی ایران بسته شده، یافت نشود، نه تنها امیدی 
به استشمام بوی گل بیشتر در دو سوم باقیمانده لیگ 24 نیست بلکه بوی 
بهبود هم ز اوضاع فوتبال کشورمان شنیده نخواهد شد. قدیمی ها پربیراه 
نگفته اند که »با یک گل بهار نمی شود« و باید در تأکید حرف آنها افزود با 

ادامه خشکسالی گل در لیگ؛ قطعاً خزان می شود! 

واکنش فولاد به شایعه پیشنهاد سپاهان به گل محمدی 
پس از جدایی ژوزه مورایس از ســپاهان، زمزمه هایی مبنی بر پیشنهاد طلایی پوشان اصفهانی به یحیی 
گل محمدی شنیده شد که با واکنش مدیرعامل باشگاه فولاد خوزستان مواجه شد. هوشنگ نصیرزاده 
در گفت وگو با »تســنیم«، در مورد آخرین 
وضعیت مالی باشگاه فولاد خوزستان، اظهار 
کرد: پرداخت های ما بر اساس مفاد قرارداد 
بوده اســت و تیم ما انضباطی مالی خوبی 
دارد. به تمامی قراردادها اعم از اقســاط یا 
پاداش ها ســر وقت خودش عمل شــده 
اســت. اگر در قراردادی عنوان شــده که تا 
اینجای فصل باید بازیکن یا عضو تیم 3۰ یا 
4۰ درصد دریافتی داشته باشد، ما بر همان 
اساس پرداخت کردیم. مدیرعامل باشگاه 
فولاد در پاسخ به اینکه »آیا در قرارداد یحیی گل محمدی بند جدایی وجود دارد؟«، تصریح کرد: خیر، این 
قرارداد بند جدایی ندارد. نصیرزاده راجع به اینکه آیا باشگاهی برای همکاری با یحیی درخواست رسمی به 
باشگاه خوزستانی ارسال کرده؟ گفت: کسی به ما نامه نزده است و چیزی هم به ما نگفته اند. هر کسی قصد 
دارد با آقای گل محمدی مذاکره کند در سال 14۰۵ می تواند این کار را انجام بدهد!  با این تفاسیر، اگر یحیی 
بخواهد از فولاد جدا شود یا باید دو سال دیگر صبر کند یا رضایت فولاد را به دست بیاورد. گل محمدی در لیگ 
نوزدهم هم با پدیده قرارداد داشت اما توانست با جلب رضایت مدیران این باشگاه مشهدی راهی تهران شود 

و هدایت پرسپولیس را به دست بگیرد. 

ورود ایرانی ها به این ورزشگاه ممنوع!
الهلال باز هم در کینگدام آرنا یک پیروزی ســه گله دیگر را مقابل تیم های ایرانی جشن گرفت. به گزارش 
»ورزش ســه«، کینگدام آرنا تبدیل به ورزشگاهی شده که در شــرایطی که با اینکه هنوز یک سال از زمان 
تأسیسش نگذشته، پیروزی های درخشانی توسط الهلال در آن جشن گرفته شده اما نکته حائز اهمیت در 
مورد این ورزشگاه، این است که تا کنون دو تیم ایرانی به این ورزشگاه رفتند که البته هر دو سفر نمایندگان 
فوتبال ایران، با خاطرات خوبی همراه نبوده است. سپاهان سال گذشته بود که در لیگ قهرمانان آسیا، در این 
ورزشگاه با نتیجه سه بر یک شکست خورد و این بار، تیم استقلال بود که در ورزشگاه کینگدام آرنا زمین گیر 
شد تا اسکوربرد این استادیوم شکست 3 گله نماینده فوتبال ایران مقابل الهلال را نشان دهد. به نظر می رسد 
ورزشگاه کینگدام آرنا که متعلق به الهلال است و با جو خاصش تبدیل به جهنمی برای تیم های آسیایی شده، 
طلسمی عجیب برای نمایندگان فوتبال ایران دارد و تا 1۶ بهمن 14۰3 باید صبر کرد که پرسپولیس به این 
ورزشگاه برود و ببینیم آیا یک شکست سنگین دیگر برای تیم های ایرانی در راه است یا شرایط تغییر می کند.

لابی سیاسی چند مربی سرشناس برای جانشینی محرم
آینده کاری مسعود شجاعی در مس رفسنجان نامشخص است. به گزارش »خبرورزشی«، بعد از استعفای 
محرم نویدکیا از هدایت مس رفسنجان، مسعود شجاعی با مدیران این تیم به توافق رسید تا در ادامه لیگ 
هدایت این تیم را برعهده بگیرد. مســعود حتی قرارداد داخلی هم با مس بسته ولی این قرارداد هنوز در 
سازمان لیگ ثبت نشده است. شجاعی در دیدار مقابل نساجی هم روی سکوها حضور داشت و تیمش را 
هدایت می کرد با این حال خبرهای عجیبی از رفسنجان شنیده می شود که ممکن است آینده کاری شجاعی 
را تحت تأثیر قرار دهد. طبق شنیده ها چند مربی سرشــناس به شدت به دنبال حضور روی نیمکت مس 
هستند و لابی های مختلفی را با افراد سیاسی طی روزهای گذشته انجام دادند تا خودشان روی نیمکت 
مس بنشینند. حال باید دید سرنوشت کاپیتان سابق تیم ملی در نهایت چه خواهد شد و چه کسی هدایت 

مس را بر عهده خواهد گرفت.

مستطیل سبز
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خشکسالی گل و خزان در لیگ برتر



سادگی و کارایی از اصول معماری مدرن است که دنیای طراحی را متحول کرده است؛ این سبک که برخلاف 
معماری های کلاســیک، تزئینات را کنار می گذارد، با استفاده از موادی همچون بتن و شیشه، فضاهایی باز و 

روشن خلق می کند.
به گزارش خبرگزاری »ایمنا«، معماری مدرن به عنوان یک واکنش به تغییرات ســریع صنعتی و اجتماعی 
اوایل قرن بیستم شکل گرفت؛ این جنبش به ویژه پس از جنگ جهانی اول رونق گرفت، درست همان زمان 
که طراحان به دنبال رویکردی بودند تا نیازهای جدید و کاربردی را با کمترین پیچیدگی و هزینه پاسخ دهند.

معماری مدرن یا مدرنیسم در معماری جریانی است که اوایل قرن بیستم ظهور کرد و با ویژگی هایی همچون 
سادگی، کارایی و رد تزیینات بیهوده شناخته می شود؛ این ســبک معماری از تحولات اجتماعی و فکری آن 
زمان الهام می گیرد و با پیشــرفت های فناورانه و مواد نوین ساخت وســاز از جمله بتن، فولاد و شیشه پیوند 

عمیقی دارد.
یکی از اصول اساســی معماری مدرن، حذف تزئینات غیرضروری و تمرکز بر خطوط تمیز و ساده است؛ ایده 
این است که زیبایی در سادگی است و فرم باید تابع عملکرد باشد و معماری مدرن با بهره گیری از مواد صنعتی 
همچون بتن مسلح، فولاد و شیشه شفاف، ســاختمان هایی با دوام بالا و نمایی ساده و شفاف ایجاد کند که 

استفاده از این مواد به طراحان اجازه داد تا ساختارهای بزرگ تر و بازتری ایجاد کنند.
یکی دیگر از اصول معماری مدرن، طراحی ساختمان ها بر اســاس عملکرد و نیازهای کاربران است؛ در این 
سبک، فرم ساختمان به گونه ای طراحی می شــود که با کاربرد آن سازگار باشــد و فضاها بهینه سازی شود، 
معماری مدرن به دلیل بهره گیری از ســازه های فولادی و بتن، امکان ایجــاد پلان های باز و فضاهای بزرگ 
بدون دیوارهای باربر میســر شده است و در نهایت اســتفاده از پنجره های بزرگ و دیوارهای شیشه ای یکی 
از ویژگی های معماری مدرن است که امکان ورود نور طبیعی به داخل ســاختمان را فراهم می کند و فضا را 

روشن و زنده نگه می دارد.
معماری مدرن تأثیر عمیقی بر طراحی شــهری و ساخت وساز گذاشته اســت؛ این سبک، نه تنها به معماری 

ساختمان ها، بلکه به طراحی فضاهای عمومی و سازماندهی شهرها نیز راه یافته است.
معماری مدرن با تأکید بر بهینه سازی فضا و نیازهای کاربری به طراحی آپارتمان های مدرن، فضاهای اداری و 
حتی بناهای دولتی کمک کرده است، همچنین به ایجاد فضاهای سبز شهری، خیابان های عریض و دسترسی 

آسان تر به خدمات عمومی منجر شده است.
با وجود مزایای فراوان، معماری مدرن مورد انتقادهایی نیز قرار گرفته است؛ از جمله انتقادهای عمده به این 
سبک معماری می توان به کمبود حس انسانی و شخصی ســازی، نبود توجه لازم به فرهنگ محلی و تطابق 
نداشتن با محیط های بومی اشاره کرد و بسیاری از منتقدان بر این باورند که تأکید بر سادگی و عملکرد موجب 

از دست رفتن هویت محلی و زیبایی های هنری معماری سنتی شده است.

نمی توان به راحتی معماری مدرن را در اصفهان گسترش داد
رسول میرباقری، رئیس کمیسیون عمران، معماری، شهرسازی و بافت تاریخی شورای اسلامی شهر اصفهان 
در این باره به خبرنگار »ایمنا« می گوید: در طرح های تفصیلی شــهر اصفهان، ساخت وســازهای بلندمرتبه 

به دلیل حفاظت از ابنیه تاریخی و فرهنگی محدود شده است.
وی با اشاره به تأثیرات مثبت محدودیت های ساخت وساز در حفظ میراث فرهنگی و هویت شهر ادامه می دهد: 
شــهرهای مدرن همیشــه خوبی ندارند و حفظ شــهرهایی همچون اصفهان که دارای ارزش های تاریخی و 

فرهنگی هستند، از اهمیت ویژه ای برخوردار است.
رئیس کمیسیون عمران، معماری، شهرسازی و بافت تاریخی شورای اسلامی شهر اصفهان با بیان اینکه رعایت 
ضوابط و مقررات شهرسازی لازمه توسعه پایدار شهری است، اظهار می کند: حفظ آثار و ابنیه تاریخی اصفهان 

نه تنها برای جذب گردشگر داخلی و خارجی ضروری است، بلکه به تقویت هویت شهری نیز کمک می کند.
میرباقری اضافه می کند: حفظ شهرهایی همچون اصفهان که دارای ارزش های تاریخی و فرهنگی هستند، 

از اهمیت ویژه ای برخوردار است.

وی خاطرنشان می کند: شهر اصفهان به عنوان یکی از مراکز تاریخی، مذهبی و سیاسی در دوره های مختلف، 
دارای بافت های محلی قدیمی و آثار تاریخی ارزشمندی است که باید مورد حفاظت قرار گیرد.

رئیس کمیسیون عمران، معماری، شهرسازی و بافت تاریخی شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به ضرورت 
سنخیت نمای ساختمان ها با هویت شهری اصفهان می گوید: دستورالعمل های شهرسازی این شهر به دقت 

طراحی شده است تا بافت تاریخی و فرهنگی آن حفظ شود.
میرباقری ادامه می دهد: شهر اصفهان به دلیل پیشینه تاریخی و فرهنگی خود، نیازمند حفظ هویت شهری 

است و نمی توان به راحتی مدرنیته را در آن گسترش داد.

لزوم بررسی تاریخ معماری مدرن در جهان و ایران
زهرا یلدا، دکترای معماری و شهرسازی به خبرنگار »ایمنا« می گوید: برای بررسی مدرن شدن معماری باید 
سه دوره تاریخی را در ایران بررسی کنیم که شامل دوره اول همســو با دوران تفکر ناصرالدین شاه، دوره دوم 
دوران پهلوی اول اســت که تقریباً تا کودتای ۲۸ مرداد حاکم است و دوران ســوم، دوران پهلوی دوم به ویژه 
سال های پس از کودتا سومین دوره است؛ در این سه دوره تاریخی به رغم درهم تنیدگی و فاصله زمانی کوتاه ، 

تمایزهای آشکاری را می توان در حوزه معماری مدرن ایران و نگاه انتقادی به گذشته و غرب شاهد بود.
وی اضافه می کند: با آشنایی مستقیم شاهان و درباریان دوران قاجار به ویژه شخص ناصرالدین شاه با مظاهر 
فرهنگ و تمدن قرن نوزدهم اروپا و آوردن بخشــی از آن به ایران، تغییری اساسی در تفکر هنرمندان ایرانی 
به وجود می آید و چشمگیرترین بخش این تغییر را در معماری و تا حدودی شهرسازی دوران قاجار می توان 

مشاهده کرد.

دکترای معماری و شهرسازی می گوید: در این دوره، ایده آل ملکوتی معماری ایرانی کم کم مصداق زمینی خود 
را در شهر پاریس و دیگر شــهرهای اروپایی پیدا می کند، البته این مصداق توسط کارفرمایان و صاحبان این 
بناها به معماران و سازندگان این گونه ساختمان ها تحمیل می شود وگرنه معماران و هنرمندان را امکان سفر 

به دیار فرنگ و مشاهده این بهشت زمینی و عروس شهرهای جهان موجود نبوده است.
یلدا ادامه می دهد: به عنوان مثال تغییر و تبدیل شاه نشین و ایوان مرکزی در خانه های قدیمی تهران به سرسرا 

یا پله های بزرگ و شکوهمند در وسط آن، از این قبیل تغییراتی است که درون خانه سنتی را به هم می ریزد.
وی خاطرنشان می کند: بنای شمس العماره در تهران تأثیراتی از معماری نئوگوتیک فرانسه در خود دارد و در 
معماری شهرهای آذربایجان نیز تأثیر نقشه های اروپایی که از طریق قفقاز یا عثمانی و به طور مستقیم از اروپا 

واردشده است، مشاهده می شود.
دکترای معماری و شهرسازی می گوید: در شهرسازی دوران قاجار نیز تأثیرات مستقیم خیابان های اروپایی 
مشاهده می شود؛ همچون خیابان های باب همایون، لاله زار، ناصریه و چراغ گاز که متأثر از خیابان های قرن 

نوزدهم فرانسه است.
یلدا اضافه می کند: به این ترتیب در دوران قاجار نخســتین تغییر اساســی در فرهنگ ما حاصل می شود و 
هنرمندان ایرانی نوع دیگری از معماری و نقاشــی و حتی موسیقی )از طریق مدرســه دارالفنون( را تجربه 
می کنند، اما این تغییرات ارتباطی با تفکر انتقادی مدرن ندارد؛ چندان آگاهانه نیست و فضاها خبر از تأسیس 
ســوژه مدرن نمی دهد و اینجا فرهنگ و معماری غــرب همچون روحی خارجی وارد کالبد ســنتی ایرانی و 

جایگزین روح ایرانی آن می شود.
وی با بیان اینکه اواخر مشــروطیت و دوران پهلوی اول را می توان دوران رسوخ و تداوم اندیشه های انتقادی 
و مدرنیته در ایران تلقی کــرد، می گوید: معماری پهلوی اول در پیوند با گذشــته و در ارتباط با غرب خاصیتی 
انتخابگر دارد و برخلاف معماری دوران ناصری که گویی در انتقال سوغات غرب به ایران چندان انتخابی نداشته 

و به صورتی ناگزیر و حتی شتاب زده، مفتون زیبایی های اروپا شده، عمل کرده است.
دکترای معماری و شهرسازی با بیان اینکه در معماری دوران پهلوی اول نگاه به گذشته ایران انتخابگر است، 
تصریح می کند: در این سال ها برای نخستین بار تداوم ســنت معماری ایران شکسته می شود و به معماری 
دوران فراموش شــده ای، دوران هخامنشی و ساسانی توجه می شود؛ به طور مســلم ملی گرایی افراطی این 
دوران در این انتخاب بی تأثیر نبوده، اما نفس چنین اقدامی برای نخستین بار در تاریخ ایران صورت می گرفت.

یلدا می گوید: نمونه این نوع گذشته گرایی انتخابگر را در معماری رنسانس می توان مشاهده کرد که معماران 
و نقاشان و هنرمندان ایتالیایی همچون برنسکی و آلبرتی، به صورتی آگاهانه شروع به کاوش در گذشته های 
دوران عتیق رم کردند و برای نخســتین بار در معماری خود عناصر دوران باستانی استفاده کردند؛ اقدام آن ها 
برای نخستین بار گسست از سنت گوتیک و رمانســک ایتالیا را به همراه داشت و دوران جدیدی را به ارمغان 

آورد که به تعبیری آغاز مدرنیته دانسته شده است.
وی اضافه می کند: البته معمارانی که در دوره پهلوی اول از گذشته های دور انتخاب و استفاده می کردند بیشتر 
معماران و مهندسان غیرایرانی بودن و شاید قابل مقایسه با معماران خلاق دوره رنسانس ایتالیا نباشند، اما 
نتایج مشابهی را در این دو دوره می توان مشاهده کرد که از آن جمله گسست از سنت رایج معماری و بازگشت 
به دوره های ازیادرفته، ساختمان بانک ملی و شرکت فرش خیابان فردوســی و مدرسه انوشیروان دادگر و 
مجموعه باغ ملی روشن است که این بناها ادامه ســنت معماری دوران صفوی و قاجار نیست، بلکه به نوعی 

یک انتخاب عقلانی در آن ها صورت گرفته است.
دکترای معماری و شهرسازی تأکید می کند: با ورود عناصر تأسیساتی و بهداشتی همچون حمام و آشپزخانه 
مدرن در خانه ها، تغییراتی اساســی در طرح آن ها به وجود می آید که با الگوی پیشــین آشپزخانه در انتهای 
حیاط و ایوان در وسط و اتاق های گوشه دار در طرفین و اتاق هایی دیگر در اطراف حیاط سازگاری ندارد؛ نکته 
دیگر درباره طراحی شهر و خیابان های دوران پهلوی اول آن است که این خیابان ها صرفاً برای تفریح و تفرج 
همچون لاله زار تهران و چهارباغ اصفهان عمل نمی کند، بلکه خیابان هایی است که برای نخستین بار خودرو در 

آن ها تردد می کند و کارهای معینی در آن ها انجام می شود.
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ســخنگوی شــهرداری اصفهــان از برگــزاری 
چهل وســومین ویژه برنامــه »به احتــرام مردم 
اصفهان« با محوریت افتتاح نخستین جایگاه شارژ 
سریع خودروهای برقی در مجتمع گردشگری صفه 
طی هفته جاری خبــر داد و گفت: در آینده نزدیک، 
وســایل حمل ونقل عمومی برقی و ایســتگاه های 
شــارژ برقی در اصفهان جایــگاه ویژه تری خواهند 
داشت. به گزارش »ایمنا«، سیدعلی معرک نژاد در 
برنامه رادیویی »صدای شهر« اظهار کرد: آلودگی هوا 
یکی از بزرگ ترین چالش های کلان شــهر اصفهان 
به شــمار می آید و تأثیرات زیان باری بر ســلامت 
شهروندان دارد. وی با بیان اینکه شهرداری اصفهان 

مأموریت هایی دارد تا بتواند در این زمینه گام های 
مؤثری بــردارد و بــا اقدامات مثبت خود ســطح 
آلودگی هوا و اثرات آن را کاهش دهد، افزود: یکی از 
رویکردهای مهمی که در این دوره مدیریت شهری به 
آن توجه شده، تمرکز بر کاهش مصرف سوخت های 

فسیلی و توسعه حمل ونقل پاک است. 
سخنگوی شــهرداری اصفهان با اشــاره به اهمیت 
بهره گیــری از خودروهای برقی به جای وســایل 
نقلیه آلاینــده گفــت: بعضی وســایل حمل ونقل 
عمومی در برخی شــهرها عاملی بــرای آلایندگی 
محیط اســت، از این رو اســتفاده از نــاوگان برقی 
به عنوان یک راهکار مؤثر به نتیجه رســیده است و 

می تواند شــهرها را از آلودگی نجات دهد، بنابراین 
امیدواریم در شــهر اصفهان با اجرای این سیاست، 
شــاهد کاهش آلودگی هوا باشــیم. معرک نژاد از 
برگزاری چهل وسومین ویژه برنامه »به احترام مردم 
اصفهان« به مناسبت افتتاح نخستین جایگاه شارژ 
سریع خودروهای برقی در مجتمع گردشگری صفه 
خبر داد و گفت: در آینده نزدیک، وسایل حمل ونقل 
عمومی برقی و ایستگاه های شارژ برقی در اصفهان 
جایگاه ویژه تری خواهند داشــت. وی خاطرنشان 
کرد: امیدواریم از این طریق بتوانیم بخشــی از بار 
آلودگی هوای شــهر را کاهش دهیــم و روزهای با 

هوای پاک و سالم را برای شهروندان فراهم کنیم.

سخنگوی شهرداری اصفهان:

نخستین جایگاه شارژ سریع خودروهای برقی هفته جاری افتتاح می شود

مدیرعامل سازمان ساماندهی مشاغل شهری شهرداری اصفهان:

خیابان سازی مسیر دسترسی کارگاه های شهرک کارگاهی 
امیرکبیر انجام شد

مدیرعامل سازمان ســاماندهی مشاغل شهری و فرآورده های کشــاورزی شهرداری اصفهان گفت: 
خیابان سازی مسیر دسترسی کارگاه های بلوک ۵ و ۶ شهرک کارگاهی امیرکبیر با ۳۰ میلیارد ریال هزینه 
انجام شد. امیرحسین ماه آورپور در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: فاز نخست شهرک کارگاهی امیرکبیر 
شامل ۱۸ بلوک با تعداد ۹۵۰ واحد صنعتی فعالیت خود را از اوایل سال ۷۰ آغاز کرد و به دنبال آن فاز دوم 
با تعداد ۵ بلوک پس از فاز نخست فعال شد. وی با بیان اینکه در حال حاضر فاز سوم شهرک کارگاهی 
امیرکبیر در دست مطالعه و طراحی است، افزود: این شــهرک با پوشش بیش از ۱۲۰۰ واحد صنعتی 
فعال و اشتغال بالغ بر ۵۰۰۰ نفر، سهم بسزایی در اعتلای تولید و صنعت استان و کشور دارد. مدیرعامل 
سازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های کشــاورزی شهرداری اصفهان تصریح کرد: مسیر 
دسترسی به کارگاه های بلوک ۵ و ۶ شهرک کارگاهی امیرکبیر سال ها به دلیل وجود معارض خاکی بود 
که طی یکسال گذشته با پیگیری های انجام شده توسط سازمان ساماندهی مشاغل شهری شهرداری 

اصفهان مشکل رفع و پس از ۱۳ سال زیرسازی و آسفالت این مسیر انجام شد.

رئیس کمیسیون حقوقی شورای شهر اصفهان:

شهرداری برای حفظ گذرهای شهر بر اساس طرح های تفصیلی 
تلاش می کند

رئیس کمیسیون حقوقی، برنامه ریزی و پایش مصوبات شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: شهرداری 
برخلاف تصور عموم، تلاش می کند تا گذرها را بر اساس طرح های تفصیلی حفظ کند و تغییرات لازم را 
در راستای بهبود وضعیت عبور و مرور و رعایت ایمنی اعمال کند. احمدرضا مصور در گفت وگو با »ایمنا« 
اظهار کرد: شهرداری به دنبال محدود کردن گذرها نیست، بلکه اقدام به تغییر معابر می کند و این موضوع 
شامل دو وجه از جمله پرونده تفصیلی بر صدور پروانه و گذربندی ها و اسناد مالکیت است. وی افزود: 
هر سند مالکیتی که به صورت رسمی ثبت شده باشد، دارای حدود قانونی است که نمی توان به آن تجاوز 
کرد. رئیس کمیسیون حقوقی، برنامه ریزی و پایش مصوبات شورای اسلامی شهر اصفهان تأکید کرد: 
شهرداری در نظر دارد گذرهای تفصیلی را در همان اندازه تعیین شــده حفظ کند و این اقدام به دلایل 
ایمنی و بهبود عبور و مرور است، اما گاهی اسناد مالکیت و رفتار شهروندان در طول سال ها، مانع اجرای 

چنین طرح هایی می شود.

طی ۷ ماه سال جاری انجام شد؛

هدایت و ساماندهی ۴۲ متکدی در منطقه ۶ اصفهان
مدیر منطقه ۶ شهرداری اصفهان گفت: در این منطقه طی ماه های فروردین، اردیبهشت، خرداد، تیر، 
مرداد، شهریور و مهر سال جاری از بساط گستری و دست فروشی ۸۲ نفر جلوگیری شد و ۴۲ متکدی 
در این منطقه هدایت و ســاماندهی شــدند. علی باقری در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به اقدامات و 
فعالیت های اداره پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری منطقه ۶ اصفهان طی هفت ماه سال ۱۴۰۳ 
اظهار کرد: برای رفع و پیشگیری از تخلف سد معبر، در این مدت ۱۱۷ مرتبه تذکر و ۲۵۲ عدد اخطاریه 
الکترونیک صادر و تخلف ۷۸ متصدی صنفی رفع شــده اســت. وی افزود: ۱۹۲ اخطاریه با موضوع 
جلوگیری از نصب تابلوهای غیرمجاز در فروردین، اردیبهشت، خرداد، تیر، مرداد، شهریور و مهر سال 
جاری صادر و ۱۷ مورد نیز رفع تخلف شده است. مدیر منطقه ۶ شهرداری اصفهان با بیان اینکه در هفت 
ماه سال جاری در راستای جمع آوری خودروهای فرسوده رها شده در معابر شهر ۳۴ اخطاریه صادر و 
۱۵ دستگاه از این خودروها توسط مالک جمع آوری شده است، گفت: در این مدت از بساط گستری و 

دست فروشی ۸۲ نفر جلوگیری شد و ۴۲ متکدی در این منطقه هدایت و ساماندهی شدند.

خبر روزاخبار

 مدیرعامل سازمان سرمایه گذاری 
شهرداری اصفهان خبر داد

احداث بازار  بزرگ 
 موتورسیکلت و دوچرخه 

در  اصفهان
مدیرعامــل ســازمان ســرمایه گذاری و 
مشــارکت های مردمی شــهرداری اصفهان 
گفت: با رفع موانع اجرایی پــروژه بازار بزرگ 
موتورســیکلت و دوچرخه در این کلان شــهر، 
برنامه ریزی هــا برای احداث آن نهایی شــده 
اســت و فراخوان این پروژه بــه زودی اعلام 
می شود. مسعود حیدری در گفت وگو با »ایمنا« 
اظهار کرد: اخبار منتشــر شــده و مشاهدات 
عینی حاکی از بروز مشــکلاتی در تردد عابران 
و معضلاتی در ترافیک روان به دلیل سدمعبر 
فروشــگاه های خرید و فروش موتورسیکلت 
واقع در خیابان سروش طی سال های متمادی 
اســت و با وجود تذکرات مطابق با تبصره »۱« 
ماده ۵۵ قانون شــهرداری ها برخی کســبه 
کماکان بر این ســد معبرها اصرار می ورزند. 
وی افزود: مدیریت شهر به منظور فراهم کردن 
رضایت شــهروندان و رفع معضل سد معبر در 
خیابان ســروش، زمینی به مساحت ۱۳۵۰۰ 
متر مربع واقع در محدوده منطقه ۱۰ شهرداری 
را برای انجام پروژه بازار بزرگ موتورسیکلت و 
دوچرخه از طریق مشارکت با بخش خصوصی 
جانمایی کرد تا با آماده شدن طرح، نقشه ها، 
ضوابط شهرسازی و به روزرسانی قیمت زمین 
مربوطه، این پروژه حداقل ۱۵۰۰ میلیارد تومانی 
برای شناسایی و جذب سرمایه گذار به فراخوان 
عمومی گذاشــته شــود. مدیرعامل سازمان 
سرمایه گذاری شــهرداری اصفهان گفت: این 
پروژه در راستای ایجاد بزرگ ترین و به روز ترین 
بازار موتورسیکلت و دوچرخه در اصفهان تعریف 
شــده تا با در نظر گرفتن بخش های متفاوت 
و متنوع بــرای علاقه مندان اعــم از خریدار و 
فروشــنده زمینه های دادوســتد مطمئن در 
محیطی آرامش بخش و به دور از مزاحمت های 
ذکر شــده فراهــم شــود. حیــدری افزود: 
بهره برداری از این پروژه کلان و فاخر شــهری، 
بهبود قابل توجهی در وضعیت ترافیکی و نظم 

شهری در خیابان سروش ایجاد خواهدکرد.

مدیرکل طرح های توســعه شــهری و منطقه ای شــهرداری اصفهان گفت: یکی از راهکارهای مؤثر برای مدیریت صحیح منابع زمینی ایجاد تراکم های مناسب در 
ساخت وساز و جلوگیری از پراکندگی بی رویه شهری است. 

سعید صادقانی در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به نقش مدیریت منابع در توسعه پایدار شهری اظهار کرد: توسعه پایدار شهری بدون مدیریت صحیح منابع امکان پذیر 
نیست؛ یکی از مهم ترین منابع در شهرها زمین اســت که به دلیل محدودیت های آن مدیریت صحیحی را می طلبد. وی با بیان اینکه با توجه به اینکه زمین منبعی 
محدود و غیرقابل تولید است، استفاده بهینه از آن یکی از اصول اساسی در توسعه پایدار شهری به شمار می رود، افزود: مدیریت نادرست منابع زمینی می تواند منجر 
به مشکلاتی همچون افزایش بی رویه قیمت مسکن، کاهش فضای سبز و ایجاد نابرابری در دسترسی به خدمات شهری شود. مدیرکل طرح های توسعه شهری و 
منطقه ای شهرداری اصفهان با بیان اینکه برنامه ریزان شهری باید با در نظر گرفتن نیازهای جمعیتی و ظرفیت های محیطی، سیاست هایی برای مدیریت بهینه زمین 
تدوین کنند، تصریح کرد: یکی از راهکارهای مؤثر در این زمینه، ایجاد تراکم های مناسب در ساخت وساز و جلوگیری از پراکندگی بی رویه شهری است. صادقانی گفت: 
استفاده بهینه از زمین های موجود با در نظر گرفتن کاربری های مختلف همچون مسکونی، تجاری، آموزشی و فضای سبز می تواند به تحقق توسعه پایدار کمک کند، 

بنابراین مدیریت منابع آب، انرژی و فضاهای عمومی نیز در شهرها نقش مهمی در دستیابی به توسعه پایدار دارد.

لزوم ایجاد تراکم های مناسب در ساخت وساز و جلوگیری از پراکندگی بی رویه شهر

پارکینگ روباز خیابان 
ابوذر احداث شد

مدیر منطقه ۱۱ شــهرداری اصفهان 
گفت: عملیات احــداث پارکینگ 
روباز خیابــان ابــوذر در زمینی به 
مســاحت حدود ۷۰۰ متــر مربع و 
با اعتباری بالغ بــر ۸ میلیارد و ۶۰۰ 

میلیون تومان به پایان رسید.

عکس خبر

معماری مدرن؛ سبکی نو در طراحی سیمای اصفهان

خوب ولی نه خیلی زیاد!
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معاون هماهنگی امور عمرانی اســتانداری اصفهان در بازدید از ســامانه دوم 
آبرسانی اصفهان، گفت: پیگیری این پروژه و تسریع در به سرانجام رسیدن آن 

با همگرایی بیشتر دنبال می شود. 
به گزارش »مهر«، علیرضا قاری قرآن اظهار کرد: پیگیری این پروژه و تسریع در 
به سرانجام رسیدن آن با همگرایی بیشتر از این پس دنبال می شود. وی ادامه 

داد: پشتیبانی از این پروژه از اولویت های استان اصفهان است. 
همچنین مدیر عامل شــرکت آب منطقه ای اصفهان درباره این سامانه، اظهار 
کرد: این سامانه با قابلیت تأمین ۹.57 متر مکعب آب شرب برای افق 1410 در 
حال اجرا است.  حسن ساسانی افزود: سال 1401 بخش های در حال اجرا در 
مدار بهره برداری قرار گرفت. وی خاطرنشان کرد: در خرداد ماه سال 1402 در فاز 
نخست درحین اجرای کل این پروژه، یک خط لوله تا مخزن نجف آباد و نیمی 
از یک استریم تصفیه خانه راه اندازی شد و در حال حاضر از طریق یک رشته 
خط لوله 1600 میلی متری آب شــرب به ظرفیت بیش از 2 متر مکعب بر ثانیه 
خروجی از تصفیه خانه به مخزن نجف آباد منتقل می شود. مدیرعامل شرکت 
آب منطقه ای اصفهان تأکید کرد: با بهره برداری از این ســامانه به میزان 6.4 

متر مکعب بر ثانیه کمبود آب شــرب اصفهان و 14 شهرستان در شرایط فعلی 
جبران خواهد شد. 

به گزارش »مهر«، ســامانه دوم آبرســانی به اصفهان و 14 شهرستان استان 
سامانه ای مکمل با ماهیت پدافندی است و 77 هزار کیلومتر مربع و به عبارتی 
72 درصد از پهنه استان را پوشــش می دهد که جمعیت تحت پوشش طرح 
حدود 5.5 میلیون نفر با پوشش 75 درصد جمعیت کل استان اصفهان است.

سرپرست معاونت مسکن و ســاختمان وزارت راه و شهرســازی گفت: برای 
آماده سازی، تأمین زیرساخت و تأمین پروژه های روبنایی نهضت ملی مسکن 

600 هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز است. 
مسعود بیات منش در جلســه تبیین و بررســی منابع و مصارف صندوق ملی 
مسکن اظهار کرد: هم اکنون 800 هزار واحد نهضت ملی مسکن در 25 هکتار زمین 
و 1500شهر کشور تعریف شده است. وی افزود: طبق برآوردهای انجام شده و 
همچنین تکلیف اصلی دولت در تأمین زیرساخت ها و آماده سازی اراضی مذکور 
در حال حاضر به حدود 600 همت اعتبار برای انجام این پروژه ها نیاز است که باید 
به ترتیب صرف آماده سازی، تأمین زیرساخت و تأمین پروژه های روبنایی شود. 
بیات منش در ادامه با تأکید بر اینکه طی دو سال گذشته نزدیک به 25 همت پول 
برای این پروژه ها از محل صندوق ملی مسکن هزینه شده است، تصریح کرد: 
از سویی دیگر برای تکمیل مسکن های مهر باقی مانده در سطح کشور به 25 تا 
30 همت نیاز خواهد بود که باید در برنامه ریزی مصارف استفاده از اعتبار صندوق 
ملی مسکن مورد توجه قرار بگیرد. این جلسه طبق توافق اعضای حاضر مقرر شد 

اولویت مصارف صندوق ملی مسکن در سال مالی 1403 و 1404 در قالب پرداخت 
کمک هزینه ساخت مســکن های مهر و اجرای زیرســاخت های نهضت ملی 
مسکن با نظر معاونت مسکن و ساختمان انجام شده و هزینه های آماده سازی و 
کمک هزینه اجرای پروژه های روبنایی نیز از طریق سازمان ملی زمین و مسکن 

و شرکت عمران شهرهای جدید انجام شود.

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه اصفهان گفت: هیچ دولتی قادر به جذب 
همه فارغ التحصیلان دانشگاه نیست و یکی از دلایل بروز این مشکلات، احداث 

بی رویه دانشگاه در نقاط مختلف کشور است.
به گزارش »مهر«، آیت ا... سیدیوسف طباطبایی نژاد صبح دوشنبه در دیدار با 
ریاست دانشگاه آزاد اسلامی با اشاره به تغییر دیدگاه نسبت به جذب دانشجو 
در دانشــگاه ها و مراکز آموزش عالی اظهار کرد: اینکه ما افــراد را به هر طریقی 
وارد دانشگاه کنیم کار صحیحی نبوده و حذف کنکور و یا روش های دیگر جذب 

دانشجو به دانشگاه به نفع جامعه نیست.
امام جمعه اصفهان با بیان عدم نیاز کشور به برخی از رشته های تحصیلی گفت: 
تبلیغ تعدد رشته های تحصیلی درست نیست و در مقابل رشته های تحصیلی نیز 
وجود دارد که برای کشور ضرورت داشته و باید افراد بااستعداد را در این حوزه ها 

جذب کرد.
وی افزود: باید شرط کسب نمرات بالای دوران تحصیل برای ورود به دانشگاه 
در نظر گرفته شود و تنها افراد با استعداد جذب دانشگاه شوند، زیرا جذب بیش 
از حد دانشــجو و افزایش فارغ التحصیلان سبب شده برای آنها زمینه اشتغال 
وجود نداشته باشد و بیشتر آنها نیز زیربار کارهای موردنیاز کشور و غیرمرتبط با 

رشته تحصیلی نمی روند.
عضو خبرگان رهبری اضافه کرد: هیچ دولتی قادر به جذب همه فارغ التحصیلان 
دانشگاه نیست و یکی از دلایل بروز این مشکلات، احداث بی رویه دانشگاه در 

نقاط مختلف کشور است.
نماینده ولی فقیه در استان با تأکید بر جذب و تربیت افراد بااستعداد و کارآمد در 
نظام آموزش عالی کشور تصریح کرد: فلسفه تأسیس دانشگاه آزاد اسلامی این 
بود که افرادی در این دانشگاه تربیت شوند تا در زمانی که کشور نیاز به نیروهای 

متخصص داشت از این نیروها استفاده شود.
وی در ادامه سخنان خود به اهمیت مســئله هدایت گری به ویژه در قشر جوان 
و دانشگاهی اشاره کرد و افزود: باید مســئله عدم وابستگی به شرق و غرب را 
به خصوص برای جوانان تبیین کرد، چرا که مســلمانان حق رفتن زیر بار سلطه 

غیرخدا را ندارند.
امام جمعه اصفهان خاطر نشان کرد: قرآن کریم به مؤمنین خطاب کرده است 
که حق ندارند غیر خدا را ولیّ خود و کدخدا قرار دهند و مسلمانان حق بودن زیر 
بار ســلطه غیرخدا را ندارند، لذا این روشنگری ها نیاز است و باید به شبهاتی که 

در فضای مجازی و در ذهن دانشجویان و جوانان وجود دارد پاسخ داده شود.
در ابتدای این دیدار محمد نجفی، ریاست دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان 
گزارشی از وضعیت دانشگاه ارائه و اظهار کرد: دانشگاه آزاد اسلامی در مجموع 

در تعداد دانشجو و تعدد رشته ها وضعیت مطلوبی دارد و گرایش دانشجویان به 
ویژه در رشته های هنر بیشتر شده است.

وی افزود: در برخی از رشــته ها به خصوص رشته کشــاورزی کمبود دانشجو 
وجود داشت که با تشــویق های انجام شــده درصدد افزایش دانشجو در این 

رشته هستیم.
نجفی با بیان وضعیت مطلوب واحدهای بزرگ دانشگاه آزاد نسبت به واحدهای 
کوچک تر گفت: در حوزه فناوری و پژوهش نیز سایت تولید بذر راه اندازی شده و 

حدود 600 نفر نیرو و ۹0 نفر مهندس و دکترا در این زمینه فعال هستند.
وی اضافه کرد: در زمینه اشــتغال همزمان با تحصیل نیز، در تمام جلسات به 
دانشجو گفته می شــود که برای پرداخت شهریه، خود مشــغول به کار شده و 
پرداخت آن به عهده دانشجو باشد و از جمله اتاق بازرگانی و نیروهایی که در این 

زمینه فعال هستند سبب تغییر روحیه دانشجو در چنین محیطی شده است.
وی عنوان کرد: در عرصه درس معارف نیز فعالیت های فراوانی انجام شده است 
و دانشجو برای برخی از رشته ها باید در سطح شهر حضور یابد و با دروس عمومی 

معارف، این کار را آغاز کردیم و طرح نشاط را طی دو سال اخیر اجرا نمودیم.
در این دیدار همچنین مسئول نهاد نمایندگی رهبر انقلاب در دانشگاه آزاد اسلامی 
به برخی از اقدامات فرهنگی و اعتقادی در این دانشگاه اشاره کرد و افزود: در حوزه 
کارهای فرهنگی با تنوعی که در دانشگاه آزاد وجود دارد و بر اساس مطالبه رهبر 
معظم انقلاب مبنی بر این که هنگام خروج، دانشجو بیدارتر باشد ظرفیت های 

دانشگاه احصا شد.
وی خاطر نشــان کرد: بر همین اساس نشست سراســری در هفته های اخیر 
 در مشهد برگزار شد و در طرح نشاط 21 هزار دانشــجو شرکت کردند و بیش از

400 رویداد برگزار شــده و این طرح به جایی رســیده که دانشگاه اصفهان نیز 
متقاضی اجرای آن شده است.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری اصفهان با بیان اینکه این استان 
را باید آنطور که هست، شــناخت، گفت: افتخارات پرشــکوه تاریخی و تمدنی و 
مکان های دیدنی و در عین حال آســیب ها و مشکلات بســیاری در این استان 

وجود دارد.
به گزارش »ایرنا«، ایوب درویشی در آیین اختتامیه دوازدهمین جشنواره درون 
دانشگاهی »حرکت«، ویژه دانشجویان دانشگاه علمی کاربردی در تالار »شهروند« 
اصفهان افزود: قصد سیاه نمایی ندارم اما باید هر نقطه و مکانی را آنطور که هست، 
بشناسیم تا دید عمیق تری نسبت به مسائل موجود پیدا کنیم. وی تصریح کرد: 
مکان های سکونتگاهی با گرفتاری ها و مشکلات بسیار در اصفهان وجود دارد و این 
مشکلات به خودمان برمی گردد و مسئولان باید پاسخ دهند و راهی برای عبور از 

این مشکلات پیدا کنند.
درویشی اضافه کرد: بخشی از وقت این جشــنواره باید به مسائل و آسیب های 
اجتماعی و حل مســئله بیکاری در اصفهان اختصاص پیدا کند. وی خاطرنشان 
کرد: اصفهان جزو اســتان هایی اســت که همه انتظار دارند بیکاری در این خطه 

وجود نداشته باشد اما این استان هم گرفتار این آسیب است. درویشی با اشاره به 
وجود حدود 24 واحد علمی کاربردی دارای بیش از 11 هزار دانشجو در استان بیان 
کرد: با توجه به هدف دانشگاه جامع علمی کاربردی باید خیالمان از نظر بیکاری در 
منطقه راحت باشد.معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری اصفهان افزود: 
6 دانشگاه مادر با حدود 140 واحد آموزشی و هزاران دانشجو در استان وجود دارد 
و اصفهان رتبه دوم کشور را از نظر جمعیت دانشجویی دارد. وی اظهار کرد: تفکر و 
تفحص برای رفع مشکلات از کانال دانشــگاه می گذرد و در اینگونه جلسه ها باید 

پاسخی برای آسیب های موجود در جامعه پیدا کنیم.
درویشی تصریح کرد: مدرک گرایی امروز به آفت دانشگاه های ما تبدیل شده است 
و باید حس نیاز به آموزش را در جامعه بیشتر کنیم و از حس مدرک گرایی بکاهیم.

به گزارش »ایرنا«، آیین اختتامیه دوازدهمین جشنواره درون دانشگاهی »حرکت« 
ویژه دانشجویان دانشگاه جامع علمی کاربردی، با حضور رئیس دانشگاه جامع 
علمی کاربردی، دبیرکل خانه کارگر ایران و معاون سیاسی و اجتماعی استاندار در 

تالار شهروند اصفهان برگزار شد.
این مراســم در راســتای هم افزایی و به نمایش گذاشــتن ایده ها و طرح های 
انجمن های علمی برتر و توسعه رشته های علمی و مهارتی برگزار و در آن از برگزیدگان 
این جشنواره در بخش های پژوهشی، آموزشــی، فناوری و نوآوری تجلیل شد. 
آثاربرگزیده دوازدهمین جشــنواره درون دانشگاهی »حرکت« و آثار پژوهشی و 
فناوری دانشــجویان و دانش آموختگان علمی و کاربردی دانشگاه استان نیز با 

برپایی نمایشگاهی در حاشیه این مراسم در معرض دید قرار گرفت.

امام جمعه اصفهان در دیدار با ریاست دانشگاه آزاد اسلامی:

هیچ دولتی قادر به جذب همه فارغ التحصیلان دانشگاه نیست

معاون استاندار اصفهان: 

استان اصفهان را آنطور که هست، بشناسید

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری اصفهان:

تکمیل سامانه دوم آبرسانی اصفهان پیگیری می شود

سرپرست معاونت مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی:

آماده سازی و تأمین زیرساخت های نهضت ملی مسکن ۶۰۰ همت اعتبار نیاز دارد
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 مدیــرکل امور بانــوان و خانــواده اســتانداری با بیــان اینکه اصفهــان بیش از
  200 بانوی شــهیده دارد، گفت: برای اولین بار تصاویر این شــهدا به چاپ رسید و 
 یکــی از دغدغه هایــی که داریم شــناخت ایــن بانوان شــهیده و زنــان اثرگذار 
 در طول دوران دفاع مقدس بوده اســت که به طور عمده در کســوت مادر شهید، 

همسر شهید و جانباز هستند. 
مرضیه اســتکی از پیگیری برنامه های کنگره ملی 24 هزار شهید استان اصفهان 
با محوریت زنان و خانواده در قالب کمیته های شهرستانی خبر داد و اظهار کرد: از 
زمانی که موضوع برگزاری کنگره 24 هزار شهید استان مطرح و مقرر شد کمیته زنان 
و خانواده ذیل این کنگره بزرگ فعالیت ها و اقداماتی داشته باشد، اولین اقدام در 
جهت اجرای این برنامه برگزاری جلساتی با حضور کارشناسان حوزه زنان و خانواده 
در فرمانداری ها و با حضور مسئول بسیج جامعه زنان به عنوان دبیر این کمیته بود. 
وی افزود: آنچه مهم است و در این کمیته نیز بیشتر به دنبال آن هستیم این است 
که جای برنامه هایی در حوزه زنان و خانواده خالی بوده و باید بتوانیم اقدامات حوزه 

زنان را در دوران دفاع مقدس نشان دهیم. 
مدیر کل امور بانوان و خانواده استانداری با بیان اینکه اصفهان بیش از 200 بانوی 
شهیده دارد گفت: برای اولین بار تصاویر این شهدا به چاپ رسید و یکی از دغدغه 
هایی که داریم شناخت این بانوان شهیده و زنان اثرگذار در طول دوران دفاع مقدس 
بوده است که به طور عمده در کسوت مادر شــهید، همسر شهید و جانباز هستند و 
استان اصفهان تعداد قابل توجهی از بانوانی را دارد که در عرصه های مختلف در دوران 

دفاع مقدس حضور داشته اند. 
وی اضافه کرد: چاپ تصاویر بانوان شهیده و به ویژه توزیع آن در مدارس مختلف در 
ایام هفته دفاع مقدس و سوم خرداد با استقبال خوبی مواجه شد و جالب بود که 

بسیاری تصور نمی کردند که در میان شهدا، بانوی شهیده نیز وجود دارد.
مسئول کمیته بانوان و خانواده کنگره ملی 24 هزار شهید استان اصفهان طراحی و 
تولید سردیس ها، تندیس ها و المان هایی با محوریت زنان اثرگذار در دوران دفاع 
مقدس و بانوان شهیده را یکی دیگر از فعالیت های کمیته بانوان و خانواده عنوان 

کرد و ادامه داد: به دنبال این بودیم تا در شهرستان ها و در شهر اصفهان، به نام بانوان 
شهیده و مادران شهدا، نام گذاری میادین و معابر صورت گیرد و به عنوان نمونه در 
برخی از شهرستان ها، تندیس و یا میدانی به نام بانوی شهیده وجود داشته باشد.

 وی خاطر نشان کرد: از کارهایی که این کمیته به دنبال آن بوده است نامگذاری معابر 
و تهیه سردیس و یا تندیس برای بانوان شهیده بود که در شهرستان خوانسار این 
اتفاق رقم خورد و برخی معابر به نام دو بانوی شهیده نامگذاری شد و امیدوار هستیم 

در شهرستان های دیگر نیز این کار انجام پذیرد.
استکی تخصص و نقش زنان به عنوان مادر و همسر را زمینه مطالعاتی خوبی درباره 
دفاع مقدس و شهدا دانســت و گفت: این مطالعه و تحقیق سبب می شود زنان و 
دختران ما از این الگوها در زندگی خود اســتفاده کنند و زندگی خود را متناسب با 
سبک زندگی شهدا نمایند. وی افزود: این کار مستلزم آن بود که مطالعات مختلفی 
درباره زندگی شهدا انجام شود و یا اگر نیاز به کار تحقیقاتی در این حوزه است انجام 
پذیرد، لذا از دانشگاه ها و حوزه های علمیه خواسته شــد تا اگر پایان نامه هایی با 
موضوع دفاع مقدس، شــهدا و خانواده شــهدا در اختیار دارند آن را عرضه کرده و 
 اگر چنین مواردی در دســترس ندارند با همکاری بنیاد حفظ و نشــر ارزش های 
دفاع مقدس، موضوعاتی را به دانشگاه و حوزه علمیه پیشنهاد داده تا به عنوان پایان 
نامه در دوره های کارشناسی، کارشناسی ارشد و حتی در دوره دکتری استفاده شود.

مدیر کل امور بانوان و خانواده استانداری در ادامه سخنان خود استفاده از زبان هنر 
برای تبیین جایگاه اثرگذار زنان در طول دفاع مقدس را امری مهم دانست و گفت: 
یکی دیگر از اقداماتی که در جهت برگزاری کنگره ملی 24 هزار شهید استان مدنظر 
بود آشنایی زنان و دختران با هنر دفاع مقدس و شهدا بود تا با استفاده از زمینه های 

هنری، نقش زنان در دوران دفاع مقدس به نمایش گذاشته شود. 
وی اضافه کرد: بانوان ما در دوران دفاع مقدس نقش بسیار مؤثری داشتند و حتی 
پیش از پیروزی انقلاب اســلامی و در جریان مبارزات با همسران و فرزندان خود 
همراهی می کردند و حتی پس از پیروزی انقلاب اســلامی نیز به سبک دیگری 

همسران و فرزندان خود را برای حضور در جبهه ها تشویق می کردند. 

وی با اشاره به نقش بانوان در حفظ و نشر این ارزش ها عنوان کرد: بانوان ما اگر در 
قالب های مختلف هنری وارد شدند، سعی کرده اند این ارزش ها را نشان دهند و 
نقش مادری و همسری، عطوفت خاصی به آثار هنری حوزه دفاع مقدس بخشیده 
است. اســتکی بخش دیگری از فعالیت های کمیته های شهرستانی را اقدامات 
تعاملاتی با دستگاه های مختلف بیان کرد و افزود: از سازمان ها و دستگاه هایی که 
می توانند به نوعی اقداماتی در این زمینه و همکاری هایی متناسب با فعالیت خود 
داشته باشند خواسته شد با خانواده های شهدا و جانبازان هر دستگاه به صورت ویژه 
دیدار داشته باشند.  مسئول کمیته بانوان و خانواده کنگره ملی 24 هزار شهید استان 
اصفهان با تأکید بر فعالیت سمن ها در حوزه های مختلف تصریح کرد: با عنایت به 
این موضوع، به سمن هایی در حوزه دفاع مقدس نیاز است ولذا از خانواده های شهدا 
و جانبازان دعوت می کنیم با حضور خود در این سمن ها تجربیات خود را ارائه کنند.

وی خاطر نشان کرد: ما در هر حوزه های مختلف سمن هایی داریم که فعالیت های 
خاصی را انجام می دهند، اما در حــوزه دفاع مقدس این امر وجود ندارد، بر همین 
اساس پیشنهاد داده شد در زمینه دفاع مقدس و خانواده ها و نقش بانوان در عرصه 

دفاع مقدس سمن های ویژه ای شکل گیرد. 
وی با تأکید بر حضور بانوان و استفاده دیگر کمیته های برگزار کننده کنگره شهدای 
استان از بانوان تصریح کرد: اگر کمیته بانوان و خانواده به طور خاص در حوزه بانوان 
و خانواده فعالیت می کند به این معنا نیست که سایر کمیته ها از حوزه زنان غافل 

بمانند، بلکه باید در همه کمیته ها ردپایی از نقش اثرگذار بانوان وجود داشته باشد.
وی اضافه کرد: پیشنهادات مختلفی را به فرمانداری ها و دستگاه ها داشتیم، به عنوان 
مثال گرامیداشت مادران و خواهران شهدای خاص، به این معنا که به عنوان نمونه 
در شهر اصفهان، شهدایی همانند سرداران شهید داریم و در شهرستان ها نیز برخی از 
شهدا به این معنا وجود دارند، بر همین اساس خواسته شد تا همایش های مختلفی 

با محوریت شخصیت این شهدا برگزار شود. 
مدیر کل امور بانوان و خانواده استانداری یادآور شد: طرح های مختلفی در خصوص 
کنگره ارائه شد از جمله طرح »من هم یک خواهر شهید هستم« و همزمان با رحلت 

حضرت امام)ره( در گلستان شهدا به عنوان بیعت بانوان اصفهانی با امام)ره( و رهبر 
معظم انقلاب برگزار شد. استکی تأکید بر نقش محوری زنان در طول دفاع مقدس 
و ارائه الگو در این حوزه به زنان و دختران جامعه را امری مهم بیان کرد و افزود: اگر 
به خوبی به این نقش اشاره نکنیم و این نقش در گذر زمان کمرنگ شود نسل جدید 
با این فداکاری ها و ایثارها آشنا نخواهند شد و اگر این نقش ها در هیاهوی زندگی 
گم شــود نمی توانیم برای جوانان و دختران جوان خود الگوسازی کنیم؛ بنابراین، 

برای الگوسازی از زندگی خانواده های شهدا باید نقش آنها را پررنگ نشان دهیم.
مســئول کمیته بانوان و خانواده کنگره ملی 24 هزار شهید استان اصفهان وظیفه 
مسئولین در این زمینه را سنگین دانســت و گفت: وظیفه ما مسئولین این است 
تا اجازه ندهیم این نقش کمرنگ شود، زیرا دنیای کنونی، دنیای فضای مجازی و 
رسانه است و رسانه با ابزار موجود جایگزین های مختلفی را برای جوانان معرفی 
می کند، لذا ما نیز باید پا به پای رسانه کار کنیم و حضور زنان را در دوران دفاع مقدس 

به طور ویژه و در قالب های مختلف معرفی نماییم. 
گفتنی است کنگره ملی 24 هزار شهید استان اصفهان به عنوان بزرگ ترین رویداد 

فرهنگی استان در آبان ماه سال جاری، در اصفهان برگزار می شود.
ذیل این کنگره 24 کمیته تعریف شــده اســت که کمیته بانــوان و خانواده در هر 

شهرستان فعالیت های حوزه زنان را در عرصه دفاع مقدس پیگیری می کند.

مسئول کمیته بانوان و خانواده کنگره ملی 24 هزار شهید استان اصفهان:

تبیین و ترسیم اقدامات زنان در دفاع مقدس، مهترین رسالت این کمیته است
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